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روزنامه صبح ایران
در  تحولاتی  آینده  ماه  چند  در  گفت:  کشور  کل  دادستان 

دادسراها خواهیم داشت و برای ضابطان نیز برنامه هایی داریم.
حجت الاسلام والمسلمین محمدجعفر منتظری در همایش 
فرماندهان، روسا و مدیران فرماندهی انتظامی تهران بزرگ افزود: 
با مدیریت جدید دستگاه قضایی بناست تحولات حساب شده و 
منطقی داشته باشیم و دادستانی کل از مدت ها قبل مطالعاتی را 
در خصوص تحول حوزه دادسراها آغاز کرده است که تقدیم قوه 

قضائیه خواهیم کرد.

معاون خدمات شهری شهرداری قم گفت: ۵ بوستان امام رضا)ع(، مهدی، فدک، نیایش، پارکینگ چهار 
مسجد مقدس جمکران و بوستان غدیر برای اسکان مسافران نوروزی آماده شده و مسافران می توانند در این ۵ 

محل چادر نصب کرده و در آن اسکان پیدا کنند.
 سید امیر سامع اظهار داشت: در ستاد تسهیلات سفر قم، کمیسیون خدمات شهری بر عهده شهرداری 

نهاده شده است.
وی افزود: شهرداری در ایام نوروز شهرداری باید قم را از حیث نظافت، نظم، انضباط، زیبایی شهری، تزیین 
و 40 بند تعریف شده دیگر باید آماده کند، وظایف شهرداری در ستاد سفر استان به تمام مناطق هشت گانه 

ابلاغ شده است.

 AFTF عضو شورای مرکزی حزب اتحاد ملت تصریح کرد:مخالفان
متاسفانه بدون توجه به منافع ملی، برای از میدان به در کردن رقیب و 
تامین منافع کوتاه مدت گروهی خود، بر شاخ نشسته اند و بن می برند.
آذر منصوری ، در گفت وگو با ایسنا،  یادآور شد : گروه ویژه اقدام مالی 
، یا FATF ، یک سازمان  همکاری بین کشورهاست که برای مقابله با 
پولشویی و مبارزه با تروریسم شکل گرفته است. درحال حاضر ۳۴ 
کشور به همراه 2 سازمان اتحادیه اروپا و شورای همکاری کشورهای 
عرب خلیج فارس، جزو قلمرو قضایی این سازمان محسوب می شوند.

 یکی از مراجع تقلید شیعیان با بیان اینکه متأسفانه امروز ربا به اشکال مختلف در نظام بانکی ما دیده می شود 
گفت: باید ماهیت بانک ها تغییر پیدا کند و بساط رباخواری برچیده شود.

آیت الله حسین نوری همدانی پیش از ظهر چهارشنبه در درس خارج خود در مسجد اعظم قم اظهار کرد: ربا 
در بانکداری اسلامی وجود ندارد و ربا از شدیدترین گناه ها و مشی غربی ها است.

وی با بیان اینکه متأسفانه امروز ربا به اشکال مختلف در نظام بانکی ما دیده می شود، افزود: باید ماهیت بانک ها 
تغییر پیدا کند و بساط رباخواری برچیده شود.

این استاد سطوح عالی حوزه تصریح کرد: بانک بدون ربا این است که انسان پولش را با اعتماد در اختیار بانک 
قرار دهد تا در مسیر اقتصادی درست و صحیح مورد استفاده قرار بگیرد نه اینکه بانک ها بنگاه اقتصادی با ربا راه 
اندازی کنند. وی ابراز کرد: علما باید در رسانه ها و تلویزیون مردم را نسبت به مسائل بانکی توجیه کنند تا خواسته 

و ناخواسته دچار ربا نشوند.

دادستان کل کشور مطرح کرد

تحول در دادسراها 
در چند ماه آینده

معاون خدمات شهری شهرداری قم خبرداد

آماده سازی 5بوستان شهر قم برای اسکان 
مسافران نوروزی 

آذر منصوری:

مخالفان FATF بر شاخه نشسته اند 
و بن می برند 

آیت الله نوری همدانی:

بساط رباخواری از نظام بانکی برچیده شود

در دیدار با رییس جمهور ایران مطرح شد

تقدیر آیت الله سیستانی از نقش 
»دوستان« عراق در پیروزی علیه داعش

معاون اول رئیس جمهور ؛

بی امنیت حرف از سیاست و اقتصاد توهم است 

پرونده »پدیده شاندیز« به دادگاه منتقل شد

حجت الاسلام و المسلمین مجید انصاری :

دست درازی به بیت المال زیبنده جامعه شهیدپرور نیست

توصیه های آیت الله  مکارم به رئیس جدید دستگاه قضا: 

مردم از دستگاه 
قضایی ناراضی هستند 

قوه قضاییه به تحول نیاز دارد

آیت الله العظمی سیستانی در دیدار با حجت الاسلام 
و  عراق  مردم  جانفشانی  از  روحانی  حسن  والمسلمین 

همراهی دوستان در این مبارزه ی مهم تمجید کردند.
به گزارش شفقنا، آیت الله سیستانی پیش از ظهر دیروز 
با دکتر حسن روحانی رییس جمهور اسلامی ایران و هیات 

همراه دیدار کردند.
رییس جمهور اسلامی ایران در این دیدار نتایج مذاکرات 
خود با مسئولان عراقی و آنچه در چارچوب تقویت روابط 

دوستی و حسن همجواری میان دو کشور بدست آمده را 
تشریح کرد.

آیت الله العظمی سیستانی نیز از هر گونه اقدامی در 
راستای تقویت روابط عراق با همسایگان خود، بر اساس 
منافع طرفین و احترام به حاکمیت کشورها و عدم دخالت 

در امور داخلی آنها استقبال کردند.
ایشان با اشاره به جنگ سرنوشت ساز ملت عراق برای 

شکست تجاوز داعش، جانفشانی های بزرگ 
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دریابان شمخانی مطرح کرد
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معاون اول رئیس جمهگفت ور: بدون امنیت، سخن گفتن از مسائل سیاسی، اقتصادی 
و اجتماعی توهمی بیش نیست

اسحاق جهانگیری در ششمین کنگره ملی روز بزرگداشت شهدا و در جمع خانواده 
شهدای عرصه امنیت کشور با تاکید بر قدردانی دو نعمت سلامت و امنیت، تصریح کرد: 
فردی که از نعمت سلامت محروم باشد و جامعه ای که نعمت امنیت نداشته باشد، جامعه رو 

به پیشرفت و توسعه نیست و نمی تواند مشکلات خود را حل کند.
وی افزود: پیش نیاز هر اقدام سیاسی، اقتصادی و اجتماعی امنیت است و اگر امنیت 

برقرار بود می توانیم بگوییم که ما به دنبال آزادی و عدالت و توسعه هستیم.
معاون اول رئیس جمهور گفت: بدون امنیت سخن گفتن از مسائل سیاسی، اقتصادی 

و اجتماعی توهمی بیش نیست لذا زمانی می توان از این واژه ها دفاع کرد که هم در واقعیت 
و هم در ذهن امنیت داشته باشیم.

سفر رییس جمهوری به عراق اوج عزت ایران اسلامی است 
وی در بخش دیگری از سخنان خود گفت: از هفته ها قبل اعلام شد که رییس جمهوری 
به عراق می رود. آن استقبال رسمی مقامات عراقی و آن استقبال محلی و طوایف مختلف 
عراقی و بازدید و ملاقات با مراجع برزگ تقلید و آن استقبال در عتبات شریفه نشان از 

محبوبیت ایرانی ها در دل ملت عراق دارد.
جهانگیری اظهار داشت: چگونه می شود با وجود این که ما هشت سال با عراق در جنگ 

بوده ایم، محبوبیت ایجاد شود و این گونه رییس جمهوری مورد استقبال قرار بگیرد.

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: زیبنده 
جامعه شهید پرور نیست که مشاهده می کنیم به اموال بیت 

المال دست درازی و خاطر مردم آزرده می شود.
عصر  انصاری  مجید  المسلمین  و  الاسلام  حجت 
چهارشنبه در کنگره بزرگ شهیدان و نکوداشت ایثارگران 
منطقه 21 تهران در محل مجتمع فرهنگی فدک اظهار 
اخلاقی  های  آلودگی  و  مختلف  فسادهای  وجود  کرد: 

نشانگر ترویج نشدن فرهنگ شهدا در جامعه است.
انصاری تاکید کرد: باید در دوره ای که در آستانه عید، 
دنبال  به  دشمنان  و  دارند  قرار  اقتصادی  فشار  در  مردم 

شکستن مقاومت مردم هستند، پاک زندگی کنیم.
وی افزود: وظیفه همه کسانی که تریبون دارند، بیان 

رشادت ها و ایثارگری های شهدا برای نسل جوان است.
این عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام همچنین از 
مدیران مناطق مختلف شهرداری تهران به علت برگزاری 
آیین های تکریم شهدا قدردانی و اظهار امیدواری کرد که 

فضای معنوی فرهنگ شهدا در جامعه نهادینه شود.
*در دفاع مقدس تهدیدها به فرصت تبدیل شد

شهردار تهران نیز در این آیین گفت: در شرایطی که 
شیرازه اداره انقلاب اسلامی مورد هجمه و تحریم کشورها 
توسط  مقدس  دفاع  در  تهدید  بزرگترین  بود  گرفته  قرار 
امام راحل به بزرگترین فرصت برای وحدت و انسجام ملی 
تبدیل شد.  پیروز حناچی اظهار کرد: اگر این رشادت های 

رزمندگان نبود شاید سرنوشت ما هم متفاوت بود. 
شهردار تهران تاکید کرد: خلاقیت و ابتکار رزمندگان بود 

که باعث سرافرازی کشورمان شد. 
اسلامی  انقلاب  پیروزی  سال  چهلمین  در  افزود:  او 
خاطرات شهیدان را گرامی می داریم و امیدواریم با پیروی از 
ولی فقیه رهبر معظم انقلاب اسلامی این مسیر را استمرار 

بخشیم. 
*هیچ کاری برای خانواده های شهدا نکرده ایم

سردار عبدالله عراقی یکی از فرماندهان دفاع مقدس نیز 
در این مراسم گفت: اگر همه هستی خود را برای خانواده 

های شهدا صرف کنیم باز هیچ کاری نکرده ایم.
وی افزود: کار شهدا با مادیات قابل مقایسه نیست و 

بسیار ارزشمند است.
سردار عراقی گفت: در حال حاضر نیز خانواده های 
از  الگوگیری  شهدا استمرار بخش مسیر فرزندانشان در 

سیره سالار شهیدان هستند

معاون اول رئیس جمهور ؛

بی امنیت حرف از سیاست و اقتصاد توهم است 

حجت الاسلام و المسلمین مجید انصاری :

دست درازی به بیت المال زیبنده جامعه شهیدپرور نیست

۹۸؛ سال مایوس سازی دشمن
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خودمان به داد هم برسیم
دل کندن همیشه سخت است. چه در عشق و از یار باشد 
و چه از لباس کهنه ته کمد! آدم اندک اندک دل می بندد 
به هر چیزی و جدا شدن از آن آسان نیست. در روزهای 
آخرسال و خانه تکانی وقتی نمی خواهیم وسیله ای را دور 

بیندازیم، با گفتن: »هر چیز که خوار آید یک روز به کار آید« خودمان را توجیه می کنیم و 
آن را در گوشه کمد یا انبار نگه می داریم.

وفادار  اشیاء  به  خیلی  پیشینیان  برخلاف  نسل جدید  که  باورند  این  بر  بعضی ها 
نیست، اما قدیمی ها لوازمی را نگه می دارند که اصلًا از آن استفاده نمی کنند. انجمن 
اینکه  اندوخته سازی« گذاشته است.  روان پزشکی امریکا اسم این رفتار را »اختلال 
از آن استفاده  را نگه می دارند حتی وقتی  به شکل غریبی اشیاء  آدم ها  از  بسیاری 
نمی کنند. جایی می خواندم که به سراغ کمدتان و انبارتان بروید و هر لباسی که یک سال 

از آن استفاده نمی کنید را دور بریزید چون آن لباس دیگر جزو اولویت های شما نیست!
در روزهای آخر سال بسیاری از رسانه ها مردم را به انجام کار خیر دعوت می کنند، خیریه 
ها تلاش می کنند با پوستر و متن و عکس و ویدئو، کمک های بیشتری را بگیرند و به 

نیازمندان برسانند.
سال 97 سال خوبی نبود. از نظر اقتصادی سال خیلی بدی بود. آنقدر بد که وقتی 
سربرمی گردانیم تعجب می کنیم که چطور این همه گران جان بودیم و تا امروز را دوام 
به فروپاشی  انفجاری قیمت ها هر ساختاری  و  فله ای  افزایش بی رویه،  این  با  آوردیم. 
می رسید اما ما صبورانه در صف می ایستیم، اندکی غر می زنیم، می گوییم در کجای جهان 
این طور است و بعد ... بعد عادت می کنیم. با قیمت های تازه خو می گیریم و تاب می آوریم!
به  اما  ندارد  به خیریه ها وجود  آمار رسمی در خصوص کاهش کمک های مردمی 
واسطه مشارکت در چند کانون و نهاد خیریه می توانم بگویم کمک های مردمی به شکل 
محسوسی کاهش یافته است. درک این امر طبیعی است، بی اعتمادی به فردا و ناامنی 
روانی در حوزه اقتصاد باعث شده که هر کس کلاه خودش را بچسبد. اما این اتفاق باعث 

می شود محرومان و نیازمندان تحت فشار مضاعفی قرار بگیرند.
این روزها حتی اگر نمی توانیم کمک نقدی کنیم یا برای نیازمندی کالا و لباس و 
کیف و کفش نو بخریم، برویم سراغ کمدهامان و لباس هایی که قابل استفاده است را 
بیرون بکشیم، بشوییم و محترمانه اتو کنیم و به نیازمندی هدیه بدهیم، به نیازمندانی 
که می شناسیم و با انتقال این احساس که چون دوست شان می داریم و البته اگر برای 

خیریه در نظر داریم شایسته آن است که »نو« باشد.
اصرار دارم که حتماً بشوییم و اتو کنیم یا به خشکشویی بدهیم. عزت نفس کسی که 
این هدیه را می گیرد را مخدوش نکنیم. شاید برای ما یک لباس دست دوم باشد اما 
برای کسی که نیازمند است یک هدیه است. هر وسیله دست دومی که داریم و استفاده 
نمی کنیم یا قصد فروش آن را نداریم و دارد جایی در انبار خاک می خورد را ببخشیم. 
این حداقل کاری است که می توانیم در قبال هموطنان مان در این روزهای دشوار انجام 

بدهیم و البته نباید مثل دیوار مهربانی در نیمه رهایش کنیم!
در این روزهای آخر سال از هم مراقبت کنیم. وقتی انگار فراموش شدگانیم، خودمان 
هوای هم را داشته باشیم. از کمک کردن، گرفتن دست هم و یاری رساندن به هم دریغ 
نورزیم. ما تنها سرمایه های واقعی همدیگر هستیم. به جای تکرار ناله و شکایت و استقبال 
از نکبت نامه ها و عکس ها و ویدئوهایی که مدام به ما می گوید خیلی بدبختیم، کاری 
کنیم، قدمی برداریم ... حتی در اندازه بخشیدن چند لباس و کیف و کفش از کمدمان.

 

 خصوصی سازی پتروشیمی ها 
برای مبارزه با فساد

زمین حاصلخیز فساد ، در  تاریکی فضای بوروکراتیک و 
تکنوکراتیکی که با دیگر نهادهای قدرت پیوند خورده است 

، دائم میوه هایی می دهد که برای ملت تلخ و خشک و مسموم است و برای کسانی که 
در راهروهای پیچ در پیچ سازمانهای عمومی پنهان شده اند ، سرشار از میوه های آبدار 

وشیرین.
1-دولت از مبارزه با فساد می گوید . از حقوق شهروندی می گوید . از حق دسترسی 

آزاد به اطلاعات می گوید. اما فقط می گوید . عمل مؤثر نمی کند. 
2-پرونده 6 میلیارد یورویی شرکت بازرگانی پتروشیمی در دادگاه مطرح است . این 
پرونده نشان می دهد که چه شرایطی بر عملکرد بازرگانی پتروشیمی حاکم بوده و چه 
فضای آسوده ای برای توسعۀ فساد در آن گسترده شده بود .  در جریان معاملاتی که می 
کردند ، بعضی مدیران و دلالها  پولها را به حساب شخصی می ریختند و خیلی آسان و 

راحت بخش هایی از آن را برای خود بر می داشتند .  
3-این فقط ذره ای از نوک یکی از کوههای کوه یخ است که اندکی از آن پیدا شده است .
4-کوه یخ زیر اقیانوس عمیق شبکۀ گستردۀ قدرت  پنهان است . اطلاعات آن نیز در 

دستگاههای دولتی است.  
5- نام این کوه یخ  " خصوصی سازی شرکتهای پتروشیمی" است . 

6-هیچکس نمی داند خصوصی سازی حدود 120 شرکت پتروشیمی در فاصلۀ 
سالهای 86تا91  چگونه و تحت چه شرایطی اتفاق افتاد ؟

7- در آمد سالانۀ شرکتهای پتروشیمی  10 میلیارد دلار برآورد می شود.
8-در سال 1386 ،تعداد 120 شرکت پتروشیمی در فهرست واگذاری ها قرار گرفت 
که باید تا سال 91 به بخش خصوصی منتقل می شدند . این فهرست تقریباً تمام شرکتها 
و کارخانجات پتروشیمی را در بر می گرفت . در سال 1391 با واگذاری شرکت بازرگانی 
پتروشیمی به به بخش خصوصی ، کار واگذاری اکثر شرکتها تقریباً به پایان رسید . شرکت 
بازرگانی پتروشیمی دروازۀ صادرات محصولات پتروشیمی است . واگذاری این شرکت به 
بخش خصوصی به منزلۀ تحویل دروازۀ درآمدهای پتروشیمی ها به بخش خصوصی ای 
است که به اتکاء قدرت و انواع رانتها غیرقابل مهار است. هیچگاه کسی گزارشی نداد 
ولی ارزش این شرکتها در همان زمان بسیار بیش از  ده ها میلیارد دلار برآورد می شود . 

9-گفته می شود اغلب این واگذاری ها بدون رعایت قوانین اصلی و با استفاده از 
مذاکرۀ مستقیم بوده . واگذاری از طریق مذاکرۀ مستقیم شیوه ای است که در آن خیلی 

کارها می شود کرد.
10-عباس شعری مقدم مدیرعامل شرکت صنایع پتروشیمی ایران در سال 94 با اشاره 
به وضعیت این صنعت پس از خصوصی سازی گفته بود: "اعتباری که صنعت پتروشیمی 
در چندین سال گذشته بدست آورده بود به دلیل خصوصی سازی غیراصولی کاملا از 
بین رفت.... خصوصی سازی که در این صنعت اتفاق افتاد، تاکنون مشخص نیست که 
چه سودی را برای دولت داشته است؛ پتروشیمی توانایی درآمدزایی داشت و امروز شاهد 
تعطیلی مجتمع های این بخش هستیم؛ هدف از واگذاری ها تنها برای رددیون دولت بود 

که دولت را سبک کند و بدهی به شرکت ها نداشته باشد."
11- با روی کارآمدن دولت روحانی ، با وجود مخالفتهایی که در همین دولت بود ،  
بیژن زنگنه واگذاریها را متوقف کرد ولی با آنچه در دولت قبل شده بود عملًا چیز زیادی 

باقی نگذاشته بودند. 
12-جالب است که در حالی که از سال 1357 تا 1384 ، یعنی 27 سال ، شرکت ملی 
صنایع پتروشیمی فقط 6 مدیرعامل به خود دیده است ، اما از سال 1384 تا 1392، یعنی 
در طول فقط 8 سال ، 4 مدیرعامل عوض شده است. هرکه آمد گو بیا و هرکه خواهد گو برو.
13-پرسش های  اصلی بی پاسخ اند . پرسشهایی که می تواند پاسخ آنها گوشه هایی 
مهم از فسادهای ساخت اداری و اقتصاد کلان کشور را روشن می کند و شاید از بروز 
فسادها بعدی ، جلوگیری نماید : شرکتهای پتروشیمی چرا و چگونه واگذار شدند؟ 
اطلاعات دقیق این واگذاری ها چیست ؟ قیمت گذاری ، نحوۀ پرداخت قیمت ، نحوۀ 
انتخاب خریداران چگونه بوده است . مششخصات دقیق خریداران پتروشیمی ها 

چیست ؟ بعد از واگذاری ها آنها آیا به تعهدات خود عمل کرده اند یا نه ؟
14-سازمان خصوصی سازی گزارش نمی دهد . دارایی ملت است . اموال عمومی 
است . ملک طلق آقایان نیست که هرچه خواهند با آن بکنند . فقط سازمان خصوصی 
سازی نیست . هیچ جا گزارش نمی دهد . زمین حاصلخیز فساد ، در  تاریکی فضای 
بوروکراتیک و تکنوکراتیکی که با دیگر نهادهای قدرت پیوند خورده است ، دائم میوه 
هایی می دهد که برای ملت تلخ و خشک و مسموم است و برای کسانی که در راهروهای 

پیچ در پیچ سازمانهای عمومی پنهان شده اند ، سرشار از میوه های آبدار وشیرین .
15-دولت باید به مردم اطلاعات و گزارش واقعی بدهد و آنچه را که رخ داده است 
را  برای چاره جویی و درمان و مبارزۀ اصولی با فساد اعلام کند وگرنه مبارزه با فساد جز 

لفظی بی معنا نخواهد بود.

مصطفی کواکبیان:

بیشتر مخالفان FATF زمان احمدی نژاد اصرار به 
اجرای آن داشتند

نماینده مردم تهران، ری، شمیرانات، اسلامشهر و پردیس در مجلس شورای اسلامی 
گفت: بسیاری از افرادی که امروز به مخالفان FATF )گروه ویژه اقدام مالی( تبدیل شده 
اند، زمان دولت احمدی نژاد به اجرای آن اصرار داشتند. مصطفی کواکبیان روز چهارشنبه 
در جلسه تبیین ابعاد مختلف برگزاری انتخابات سال آینده مجلس شورای اسلامی به 
صورت استانی که در شهرستان قرچک استان تهران برگزار شد افزود: حتی وزیر اقتصاد 
 FATF احمدی نژاد پای این سند را امضا کرد، حال چه شده که همه این افراد به مخالفان
تبدیل شده اند؟کواکبیان با اشاره به برخی سنگ اندازی های افراد در داخل کشور گفت: 
برخی افراد به خاطر یک دستمال، قیصریه را به آتش می کشند؛ درست است که با تصویب 
FATF همه چیز گل و بلبل نمی شود ولی به طور قطع با نپذیرفتن آن مشکلات ما دو 
چندان و تمامی سیستم های بانکی ما قفل می شود. وی اظهارداشت: تمامی این مسائل 
در بدتر شدن وضعیت اقتصادی کشور، گرانی های روز افزون و ناامید کردن مردم تأثیرگذار 

است و باعث می شود مردم از حضور در انتخابات مأیوس شوند.

آذر منصوری:

مخالفان FATF بر شاخه نشسته اند و بن می برند 
عضو شورای مرکزی حزب اتحاد ملت تصریح کرد:مخالفان AFTF متاسفانه بدون توجه 
به منافع ملی، برای از میدان به در کردن رقیب و تامین منافع کوتاه مدت گروهی خود، بر 

شاخ نشسته اند و بن می برند.
آذر منصوری ، در گفت وگو با ایسنا،  یادآور شد : گروه ویژه اقدام مالی ، یا FATF ، یک 
سازمان  همکاری بین کشورهاست که برای مقابله با پولشویی و مبارزه با تروریسم شکل 
گرفته است. درحال حاضر 34 کشور به همراه 2 سازمان اتحادیه اروپا و شورای همکاری 

کشورهای عرب خلیج فارس، جزو قلمرو قضایی این سازمان محسوب می شوند.
وی افزود: در حالی که FATF در تیر ماه سال 1395 اطلاعیه ای صادر کرد که براساس 
آن، اعلام شده بود محدودیت های نظام پولی و مالی ایران به مدت یک سال به حالت 
تعلیق درآمده است اما در همان زمان، به ایران توصیه کرد که در این فرصت، آنها را به 
عنوان اصلاحات مد نظر گروه اقدام مالی  به انجام رساند. منصوری خاطرنشان کرد: در 
واقع آنچه FATFاز ایران می خواهد اطلاعات بانکی نیست بلکه آنها می خواهند سیستم 
بانکی ایران نرم افزاری داشته باشد که تخلفات و معاملات مشکوک را شناسایی کند که 
همه اینها در برنامه اقدام پیش بینی شده است. عضو شورای مرکزی حزب اتحاد ملت در 
ادامه تصریح کرد: از سال 2009 جمهوری اسلامی ایران به ناحق و با انگیزه های سیاسی 
ولی با بهانه های فنی، در صدر لیست کشورهای غیرهمکار و کشورهای تأمین کننده مالی 
تروریسم قرار گرفت، ایران در کنار کره شمالی، مشمول اقدامات مقابله ای شد، اقداماتی 
که آثار سنگینی برای نظام مالی و بانکی ایران داشت. وی افزود:این توصیه شورای امنیت 
 FATF ملی کشور در سال 89 بود که وزارت اقتصاد و دولت وقت را مکلف کرده بود با نهاد
در تعامل باشند و پیشرفت های ایران را تشریح کرده و زمینه را برای خروج ایران از لیست 
سیاه فراهم کنند. منصوری تاکید کرد:اکنون اما، مخالفان دولت آن را مستمسکی برای 
حمله به دولت قرار داده اند و بهانه این حملات را به زعم خود منافع ملی قلمداد می کنند، 
بدون آنکه نسبت به اصل و مفاد و پیشینه آن آگاهی بخشی لازم را انجام دهند ، آنها بدون 

توجه به نظر کارشناسان امر و پاسخ دولت در این ارتباط، بی امان حمله می کنند.
وی ادامه داد:این مخالفت ها اما به طور قطع نه از سر ندانستن که به نوعی بیانگر تغافل 
و تقابل سیاسی این  مخالفان سرسخت با دولت و مجلس است. به طور قطع، الحاق به 
FATF نه تنها تهدیدی برای منافع ملی ایران نخواهد بود، بلکه با توجه به کشورهای 
متعددی که به آن ملحق شده اند، زمینه اعتمادافزایی بیشتر کشورها را برای مبادلات مالی 
و تجاری نیز فراهم کرده است.  عضو شورای مرکزی حزب اتحاد ملت با بیان اینکه مشخص 
نیست که چرا مخالفان سیاسی دولت، FATF را رقیب سیاسی خود می دانند در حالی که 
پیشینه اقدام ایران به دولت دهم برمی گردد ، افزود: در آن مقطع، این حساسیت ها وجود 
نداشته است که این ابهام را مخالفان FATF باید پاسخ دهند.از سوی دیگر با توجه به 
کارکردی که FATF تا کنون داشته است همه دلسوزان کشور باید با استقبال از آن، در 
جهت شفافیت هر چه بیشتر ،مبادلات ارزی کشور تلاش کنند چرا که  الحاق به لوایح 
چهارگانه FATFبه طور قطع در کنار شفافیت و پاسخگویی، زمینه تسهیل همکاری های 

بین المللی را نیز فراهم می کند.
  

یک فعال سیاسی اصلاح طلب :

نباید محدودیتی برای انتخاب مردم وجود 
داشته باشد

یک عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران سازندگی گفت: پارلمان به تجربه و تخصص نیاز 
دارد و نباید محدودیتی برای انتخاب مردم وجود داشته باشد اما چون مصوبه اخیر مجلس، 

راه را برای چرخش نخبگان فراهم می کند، من با آن موافقم.
علی محمد نمازی در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه »ایجاد محدودیت برای عضویت در 
پارلمان در دنیا مرسوم نیست«، اظهار کرد: نمایندگان منشأ قدرت نیستند و تجمیع قدرتی 
در اختیار نمایندگان نیست تا برای آنها محدودیت گذاشته شود. معمولًا محدودیت سنی 
برای نمایندگان پارلمان ها در نظر گرفته می شود که در ایران هم سقف سنی هفتاد و پنج 
سال در نظر گرفته شده است، اما چون رئیس جمهور اختیارات فراوانی دارد، محدودیت 
دو دوره در نظر گرفته می شود؛ چراکه اگر محدودیتی نباشد، اختیارات زیاد زمینه را برای 
بروز استبداد ایجاد می کند. وی ادامه داد: پارلمان به تجربه و تخصص نیاز دارد و از سویی 
هم نباید محدودیتی برای انتخاب مردم وجود داشته باشد و نباید برای هر فرد یا تشکلی که 
توانست اعتماد مردم را جلب کند، به وجود آید و نمایندگان باتجربه سطح کیفیت مجلس 
را افزایش می دهند و مانع تصویب قوانین ناقص می شوند، اما باید به مساله مهم چرخش 
نخبگی نیز توجه داشت. این فعال سیاسی اصلاح طلب  با تاکید بر اینکه با وضعیت فعلی 
حاکم بر قانون انتخابات مجلس و نظارت استصوابی، اقلیتی به راحتی می توانند چند 
دوره عضو مجلس شوند، تصریح کرد: برای چرخش نخبگی، با این مصوبه مجلس که 
هر نماینده فقط سه دوره متوالی بتواند در مجلس حضور یابد و یک دوره اجازه حضور در 
انتخابات نداشته باشد، موافقم، اما اگر انتخابات به شکل کاملًا رقابتی و سالم برگزار شود، 
نیازی به این مصوبه مجلس نیست. نمازی در پایان گفت: اگر رقابت انتخاباتی در فضایی 
کاملًا رقابتی و سالم شکل گیرد، هیچ اشکالی ندارد که یک نماینده چندین دوره وارد 
مجلس شود؛ چون مردم به او اعتماد کرده اند، اما با توجه به نظارت استصوابی که به محدود 

شدن رقابت منجر شده است، مصوبه مجلس راه را برای چرخش نخبگان فراهم می کند.

 سرلشکر رشید:

پیشگام جنگ باهیچ کشوری نیستیم
 فرمانده قرارگاه مرکزی خاتم الانبیا)ص( گفت: با وجودی که برای تهدید و جنگ با هیچ 
کشوری پیشگام نخواهیم بود، اما تهدیدکنندگان را از رویارویی با ملت ایران سرافکنده و 

پشیمان خواهیم کرد. 
سرلشکر غلامعلی رشید فرمانده قرارگاه مرکزی خاتم الانبیا )ص( در جمع فرماندهان 
سپاه و نیروهای مسلح در رزمایش الی بیت المقدس نیروی هوافضای سپاه با تأکید براینکه 
ملت شریف ایران به دلیل احساس قدرت و برتری روحی نیاز به تهدید و جنگ با هیچ 
کشوری ندارد، گفت: اما تاریخ گذشته این چهل سال پرافتخار به این معناست که دفاع از 
موجودیت، هویت و تمامیت ارضی کشور در برابر هر تهدیدی خطوط اصلی سیاست های 
دفاعی-امنیتی ایران است که برآمده از فرهنگ سیاسی، تاریخی و اعتقادات دینی است و 
هرگز تغییر نخواهد یافت. سرلشکر رشید اظهار داشت: مشاهده تجربه دوران دفاع مقدس 
و شکل گیری فرهنگ مقاومت عمومی و دفاع همه جانبه مردمی باید برای کسانی که 
منافع ملت ایران را تهدید می کنند هشدار آمیز باشد تا محاسبات خود را اصلاح کنند؛ در 
غیر این صورت در عمل و با پذیرش هزینه های محاسبه نشده مجبور به انجام آن خواهند 
شد. وی با اشاره به تجربه 8 سال دفاع مقدس خاطرنشان کرد: تجربه جنگ 8 سال دفاع 
مقدس، از مردم این سرزمین که پس از پیروزی انقلاب درگیر استقرار نظام جدید و امور 
مربوط به آن شدند، مردان بزرگ نظامی تربیت کرد که برخی از آنها از مدیران برجسته نظام 
هستند و برخی دیگر همچون سردار سلیمانی بر سرنوشت منطقه تأثیرگذار بوده و خواهند 
بود. فرمانده قرارگاه مرکزی خاتم الانبیا در پایان گفت: در عین حال که برای تهدید و جنگ 
با هیچ کشوری پیشگام نخواهیم بود، اما تهدیدکنندگان را از رویارویی با ملت شریف ایران 
سرافکنده و پشیمان خواهیم کرد؛ بنابراین در حالی که از هیچ جنگی استقبال نمی کنیم 
اما برای پاسخ به هر گونه تجاوز در کشورمان کاملًا آماده ایم و امیدواریم فهم این مسئله 

برای متجاوزین با آزمون عملی و تحمیل هزینه سنگین حاصل نشود.
 

حشمت الله فلاحت پیشه: 
لغو روادید دستاورد مهم سفر روحانی به عراق  بود

 رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی اهمیت سفر 
رئیس جمهور به کشور عراق را در شرایط موجود منطقه تشریح کرد.

حشمت الله فلاحت پیشه، در تشریح سفر حجت الاسلام روحانی رئیس جمهور به عراق، 
گفت: سفر رئیس جمهور به عراق، پس از خروج داعش از این کشور و نابودی این گروه 
تروریستی از این جهت حائز اهمیت است که می تواند زمینه سرمایه گذاری و روابط 
استراتژیک میان تهران و بغداد را گسترش دهد. وی با تأکید بر اینکه بهتر بود آقای روحانی 
زودتر از اینها به کشور عراق سفر می کرد، اظهار داشت: سفر رئیس جمهور به عراق از این 
جهت در این شرایط حائز اهمیت است که با وجود اِعمال شدیدترین  تحریم ها از سوی 
آمریکا علیه ایران، عراق به عنوان یک کشور همسایه می تواند در مقابله با تحریم ها برای 

ایران دارای اعتبار باشد.
رئیس کمیسیون امنیت ملی مجلس با بیان اینکه ایران و عراق در موضوع مبارزه با 
تروریسم و داعش همکاری های نزدیکی دارند، اظهار داشت: همکاری دو کشور در مقابله 
با تروریسم در منطقه نشان داد که ایران و عراق در مبارزه با تروریسم جدی هستند و این 
مسئله جزو مؤلفه ها و نقاط اشتراک دو کشور محسوب می شود؛ سفر آقای روحانی نیز در 
تقویت این امر مؤثر است. فلاحت پیشه لغو روادید بین ایران و عراق را نیز در این شرایط 
یکی از مهم ترین دستاوردهای سفر روحانی به عراق دانست و خاطرنشان کرد: امیدواریم 

سطح مبادلات اقتصادی بین ایران و عراق در ماه های آتی گسترش یابد.

دژپسند در حاشیه اجلاس مجلس خبرگان:
اصلاح شبکه توزیع سال آینده

 در برنامه دولت قرار دارد
 وزیر اقتصاد گفت: اصلاح شبکه نظام توزیع سال آینده در برنامه دولت قرار دارد.

فرهاد دژپسند در حاشیه برنامه عصر روز سه شنبه در اجلاس خبرگان رهبری با بیان 
اینکه اصلاح شبکه نظام توزیع سال آینده در برنامه دولت قرار دارد، اظهار داشت: اکنون 
ذخایر کالاهای اساسی بطور کافی وجود دارد و دغدغه ای در این زمینه نداریم اما مهم 

شبکه توزیع است که دولت برای اصلاح آن در سال آینده برنامه دارد.
وی افزود: با مجوزی که از مجلس خواهیم گرفت و از آنجا که طرح تشکیل وزارت 
بازرگانی هم اعلام وصول شده دولت در این باره سال آینده اقدامات لازم را برای اصلاح 

نظام توزیع صورت خواهد داد و این روند طولانی نخواهد بود.

سرمقاله

 دبیر شورای عالی امنیّت ملّی ایران  گفت : پیروزی 
برنامه  با  و  نمی شود  حاصل  تلاش  و  مقاومت  بدون 
ریزی های صورت گرفته و تفکر انقلابی سال 98 را سال 

مایوس سازی دشمن قرار می دهیم.
دریابان علی شمخانی نماینده مقام معظم رهبری 
و دبیر شورای عالی امنیّت ملّی صبح امروز در مراسم 
بزرگداشت یاد و خاطره شهدای بدر و خیبر و شهدای 
شمال غرب کشور گفت: خطه آذربایجان همواره پیشتاز 
دفاع از انقلاب و نظام بوده و در این مسیر مقدس هزاران 

شهید و جانباز تقدیم نموده است.
وی  با اشاره به جایگاه ارزشمند و والای خانواده های 
معظم شهیدان که با صبر و مجاهدت مستمر از ارمان 
الهی عزیزان خود پاسداری و صیانت نموده اند افزود: 
منشاء اصلی قدرت جمهوری اسلامی ایران فرهنگ 
مقاومت و شهادت است و از این رو مبانی و مظاهر این 
فرهنگ نورانی بیش از هر موضوع دیگری در معرض 
جنگ  دارد.شمخانی  قرار  دشمنان  تخریب  و  تهاجم 
اقتصادی و روانی دشمن را که با شدت و گستردگی 
بی سابقه ای در جریان است ابزاری برای دلسرد نمودن 
جامعه از تداوم مقاومت و پذیرش مسیر تسلیم و ذلت 
تلاش  و  مقاومت  بدون  پیروزی  گفت:  و  کرد  عنوان 
حاصل نمی شود و با برنامه ریزی های صورت گرفته و 
تفکر انقلابی سال 98 را سال مایوس سازی دشمن قرار 
می دهیم.دبیر شورای عالی امنیت ملی سال آینده را 
سال پیروزی های جدید در داخل برای حل مشکلات 
مردم و در منطقه برای تقویت و توسعه پیروزی محور 
مقاومت و آغازی مقتدرانه برای گام دوم انقلاب اسلامی 
با بی ثبات سازان و مخالفان  دانست و افزود: مقابله 
استقلال کشور موجب شکوفایی ظرفیت ها و استعداد ها 
می شود و این دریای بی کران به طور قطع جوی باری به 
قدرت ها و چشم امید داشتن به دشمن را درمی نوردد.

وی با اشاره به افق بلند انقلاب اسلامی که اکتفاء به 
حداقل ها در آن جایی ندارد افزود: روابط امروز ایران با 
عراق ثمره مقاومت و همپیمانی راهبردی و اینستکس 

اروپایی ها مثالی از جوی باریک و کم ثمر است. 
*برخی در منطقه، پروژه مشکوک هسته ای را 

پیگیری می کنند
شمخانی با تبیین شرایط امروز منطقه و مواجه شدن 

رژیم صهیونیستی با ناکامی های مستمر اظهار داشت: 
رژیمی که به دنبال تسلط از نیل تا فرات بود امروز در 
مرز های بی اعتبار خودش محصور شده و سردمداران 

ان از ترس موشک های مقاومت خواب آرام ندارند.
وی تاکید کرد؛ تجلیل از شهدای گرانقدری مانند 
عباس بابایی، آبشناسان، ردانی پور، کاوه و باکری نباید 
ظاهری و نمادین باشد، بلکه آن ها الگوی ما در تداوم 
بخشیدن به آرمان های بلند انقلاب اسلامی هستند 
که از اسلام و انقلاب و نظام دفاع کردند تا ایران آزاد و 
مستقل بماند و ایرانی با افتخار و سربلندی زندگی کند.

دریابان شمخانی درادامه با اشاره به اقتدار بر امده از 
تفکر انقلابی که موجب ایجاد ظرفیت بازدارندگی قابل 
اتکا برای کشور شده است اظهار داشت: تفکر انقلابی، 
هرگز خود را محدود به امکانات موجود و یا تامین نیاز از 
خارج نمی داند وهمواره به دنبال ایجاد الگو های موفق با 
اتکا به جوانان و تجربه بزرگان کشور است. دبیر شورای 
بیگانگان  تحرکات  تمامی  گفت:  ملّی  امنیّت  عالی 
بویژه  اسیا  برخی کشور های شرور در منطقه غرب  و 
اقدامات غیر عادی برخی کشور های منطقه که سابقه 
سیاه ان ها در حمایت از جریان های تروریستی اثبات 

شده است را تحت رصد دائمی داریم.
منطقه  کشور های  برخی  داد؛  هشدار  شمخانی 
مشکوک  پروژه های  اجرای  نفتی  دلار های  صرف  با 
هسته ای را در دستور کار قرار داده اند که این اقدامات 
می تواند منطقه بلکه جهان را با خطر و بحرانی بدتر از 

خطر تروریست های تکفیری و داعش مواجه کند.
وی افزود؛ بدون شک شکل گیری تهدیدات جدیدی 
از این دست ما را ناگزیر خواهد کرد که بر اساس ماهیت 
و جغرافیای جدید تهدیدات؛ راهبرد خود را تنظیم و 
نیاز های کشور ونیرو های مسلح را در چارچوب آن پیش 

بینی و اجرا کنیم.
دبیر شورای عالی امنیت ملی در پایان با اشاره به 
اقدامات مهمی که باید در گام دوم انقلاب به منصه ظهور 
برسد گفت: دهه پنجم انقلاب، دهه عبور از مشکلات 
تصنعی ایجاد شده و ایام پیروزی قاطع و بزرگ ملت 

رشید ایران و جبهه قدرتمند مقاومت خواهد بود.
نماینده مقام معظم رهبری خاطر نشان کرد؛ سال 
98 سال استمرار تفکر انقلابی در داخل و بروز و جلوه 
آن در مواجهه پیروزمندانه با دشمنان خارجی خواهد 

بود.

دریابان شمخانی مطرح کرد

۹۸؛ سال مایوس سازی دشمن
اخبــار

آیت الله العظمی سیستانی در دیدار با حجت 
از جانفشانی  والمسلمین حسن روحانی  الاسلام 
مردم عراق و همراهی دوستان در این مبارزه ی مهم 

تمجید کردند.
به گزارش شفقنا، آیت الله سیستانی پیش از ظهر 
دیروز با دکتر حسن روحانی رییس جمهور اسلامی 

ایران و هیات همراه دیدار کردند.
رییس جمهور اسلامی ایران در این دیدار نتایج 
مذاکرات خود با مسئولان عراقی و آنچه در چارچوب 
تقویت روابط دوستی و حسن همجواری میان دو 

کشور بدست آمده را تشریح کرد.
ایت الله العظمی سیستانی نیز از هر گونه اقدامی 
در راستای تقویت روابط عراق با همسایگان خود، بر 
اساس منافع طرفین و احترام به حاکمیت کشورها 

و عدم دخالت در امور داخلی آنها استقبال کردند.
ایشان با اشاره به جنگ سرنوشت ساز ملت عراق 

برای شکست تجاوز داعش، جانفشانی های بزرگ 
مردم قهرمان عراق بر پیروزی بر این گروه تروریستی 
و دور ساختن خطر آن از کل منطقه و همچنین نقش 
دوستان در تحقق این مسئله را یادآور شده و مورد 

تمجید قرار دادند.
به  همچنین  سیستانی  العظمی  الله  آیت 
مهمترین چالش های پیش روی عراق در مرحله 
کنونی که مبارزه با فساد، بهبود خدمات عمومی، 
های  سرویس  و  دولت  دست  در  سلاح  انحصار 
امنیتی هستند، اشاره کرده و ابراز امیدواری کردند 
که دولت عراق در این زمینه پیشرفت قابل قبولی 

رقم بزند.
ایشان در پایان بر لزوم این مسئله تاکید کردند که 
سیاست های منطقه ای و بین المللی در این منطقه 
حساس متعادل و متوازن باشد تا ملت های آن را از 

خسران و مصائب بیشتر مصون بمانند.

*دیدار با تعدادی از مراجع و علمای نجف
همچنین دکتر روحانی رئیس جمهوری اسلامی 
ایران و هیات همراه بعدازظهر چهارشنبه با حضور 
در بیت آیت الله بشیر نجفی از مراجع نجف اشرف 
با وی دیدار و گفتگو کرد.روحانی سپس به دیدار 
آیت الله محمد اسحاق الفیاض از مراجع تقلید نجف 
اشرف رفت و با وی دیدار و گفتگو کرد دکتر روحانی 
رئیس جمهوری اسلامی ایران و هیات همچنین با 
حضور در دفتر آیت الله سید محمد سعید الحکیم از 
مراجع تقلید نجف اشرف با وی دیدار و گفتگو کرد. 
. بازدید از بیت قدیمی بنیانگذار جمهوری اسلامی 
ایران و دیدار با حجت اسلام و المسلمین سیدعلی 
اکبر محتشمی پور نماینده موسسه نشر آثار امام 
خمینی )ره( و سیدعلی خمینی یادگار امام از دیگر 
برنامه های امروز رئیس جمهوری در نجف اشرف 

بود.

در دیدار با رییس جمهور ایران مطرح شد

تمجید آیت الله سیستانی از نقش ایران در مبارزه با داعش

فرمانده نیروی انتظامی گفت: بخش قابل توجهی از تصادفات در 30 کیلومتری 
شهرها رخ می دهد و امسال بنا داریم با هدف کاهش حوادث، نیروهای پلیس را به 

صورت ویژه در 30 کیلومتری شهرها متمرکز کنیم.
سردار حسین اشتری روز چهارشنبه در رزمایش بزرگ ترافیکی و خدمات سفر 
نوروزی 98 با گرامی داشت یاد و خاطره شهدای انقلاب اسلامی، دوران دفاع مقدس، 
مدافعان حریم و حرم و نیز شهیدان عرصه نظم و امنیت، افزود: بر اساس آمار و 
اطلاعات موجود بیش از 85 درصد تصادفات به واسطه سبقت و سرعت غیرمجاز، عدم 
توجه به جلو و خواب آلودگی و خستگی رانندگان اتفاق می افتد و این آمار بیانگر سهم 

مهم و موثر رانندگان در کاهش تصادفات است.
وی با اشاره به بهره مندی پلیس از فناوری های به روز و سامانه های هوشمند، 
عنوان کرد: گشتی های پلیس به سامانه و دست افزارهای هوشمند متصل شده و 
این مهم می تواند به کاهش تصادفات و جان باختگان و افزایش ایمنی سفرها کمک 

شایانی کند.
سردار اشتری همچنین با اشاره به تجهیز گشتی ها و نیروهای پلیس به دست 
افزارهای هوشمند نیز خاطر نشان کرد: همکارانم با این امکانات می توانند به بانک 

های اطلاعاتی متصل و در راستای رصد و شناسایی متخلفان به موقع عمل کنند.
فرمانده نیروی انتظامی با اشاره به برگزاری رزمایش بزرگ ترافیک و خدمات سفر 
نوروز 98 بیان کرد: یکی از دلایل برگزاری این رزمایش بزرگ، آمادگی همه دستگاه 
های خدمات رسان و امدادی برای خدمات دهی مطلوب به مردم و هموطنان عزیز 

است.
وی افزود: امروز در این میدان رزمایش شاهد هماهنگی، تعامل و عشق و علاقه 

همه نیروهای پلیس راهور، پلیس راه و نیروهای سایر دستگاه های امدادی و خدماتی 
هستیم.

سردار اشتری تأکید کرد: کلیه دستگاه های خدماتی و امدادی تلاش دارند در ایام 
نوروز، بهترین خدمات را به مسافران عزیز و مردم ارائه دهند و این رزمایش بزرگ برکات 

بسیاری برای مردم خواهد داشت.
وی با اشاره به راه اندازی و فعالیت قرارگاه نوروزی پلیس، عنوان کرد: قرارگاه 

نوروزی پلیس از 25 اسفندماه سال جاری تا پایان 17 فروردین 98 فعال خواهد بود.
رئیس پلیس کشور تأکید کرد: امیدواریم مردم با توجه به قوانین راهنمایی و رانندگی 
و توصیه های همکاران و سایر دستگاه های خدمات رسان به کاهش تصادفات و جان 

باختگان کمک کنند.
وی با اشاره به تأکیدات مقام معظم رهبری در راستای تلاش برای کاهش تصادفات 
با جان باختگان، عنوان کرد: همه ما موظفیم در راستای تحقق فرمایشات مقام معظم 

رهبری)مدظله العالی( برای کاهش تصادفات و جان باختگان تلاش ویژه ای کنیم.
سردار اشتری با اشاره به آمادگی صد درصدی نیروهای پلیس برای خدمات دهی 
به مردم، عنوان کرد: در راستای خدمات دهی مطلوب، نقاط حادثه خیز احصاء شده و 

تعدادی از این نقاط، مشکل شان برطرف و الباقی نیز در دست اقدام است.
وی با اشاره به عوامل موثر در وقوع تصادفات، عنوان کرد: علاوه بر بحث ایمنی 
خودروها و زیرساخت ها، عامل انسانی مهم ترین مولفه در وقوع تصادفات به شمار می 
آید. فرمانده ناجا تأکید کرد: در واقع سهم رانندگان بیش از سایر مولفه ها در وقوع 
تصادفات است بنابراین از همه رانندگان درخواست داریم حتما به قوانین راهنمایی و 

رانندگی و توصیه های پلیس توجه داشته باشند.

 یک عضو هیأت رئیسه مجلس شورای اسلامی  گفت :امروز انبارهای ما پر از 
کالاهای اساسی مردم است. امروز دیگر صف های طولانی نیست، حتی دولت تلاش 

کرد گوشت گرم تحویل مردم دهد شاید این کارها کافی نبوده اما انجام شده است.
بهروز نعمتی درباره اینکه برخی از نمایندگان مجلس خواهان برگزاری نشست 
فوق العاده برای بررسی مشکلات معیشتی مردم شده اند و اینکه آیا مجلس تاکنون 
چنین جلساتی را نداشته است، گفت: اتفاقاً در رابطه با مسائل و مشکلات اقتصادی 

در مجلس شورای اسلامی به صورت علنی و غیرعلنی جلسات متعددی برگزار شد.
ادامه داد: حال دوستان بعضا  این عضو هیأت رئیسه مجلس شورای اسلامی 
نظرشان این است که این جلسات کم بوده نمی دانم آنها باید پاسخ دهند؛ اما ما 

جلساتی را گذاشتیم از دولت و مجلس در آن حضور داشتند و نظراتشان را هم دادند.
وی تاکید کرد: برآیند نظرات مطرح شده در این جلسات را به ستاد سران سه قوا 

منتقل کردیم و آنان را در جریان نظرات نمایندگان قرار دادیم.
نماینده مردم تهران درباره اینکه آیا خروجی این جلسات را می توان مثبت ارزیابی 

کرد یا خیر، بیان کرد: حتماً خروجی این جلسات مثبت است چراکه در بسیاری از 
موضوعات باعث ثبات شد. وی افزود: مثلًا در بحث ارز جلسات زیادی با رئیس کل 
بانک مرکزی، وزیر اقتصاد و رئیس سازمان برنامه و بودجه گذاشتیم و مشاهده کردیم 
که ارز به یک ثبات رسید حال اینکه افزایش قیمت ها بحثی جداست. نعمتی در پاسخ 
به این سوال که آیا این جلسات برای اختصاص کالاهای اساسی هم گذاشته شد،  
گفت: برای انواع و اقسام کالاهای اساسی هم جلسات برگزار شد، امروز انبارهای ما پر 
از  کالاهای اساسی که نتیجه همین جلسات است. وی ادامه داد: به طور مثال در باب 
مسئله گوشت ما در همین جلسات مشکل را حل کردیم امروز دیگر صف های طولانی 
نیست، حتی دولت تلاش کرد گوشت گرم تحویل مردم دهد شاید این کارها کافی 
نبوده اما انجام شده است. این نماینده مجلس شورای اسلامی درباره اینکه شاید این 
رفتار نمایندگان ناشی از این است که به سال انتخابات نزدیک می شویم، گفت: وقت 
انتخابات جداست مردمی بسیار آگاه تر از این مسائل هستند که ببیند یک نماینده در 

نطق خود چه می گوید آنها رفتار نمایندگان را در طول دوره مجلس بررسی می کنند.

فرمانده نیروی انتظامی :

پلیس در 30 کیلومتری شهرها مستقر می شود

بهروز نعمتی:

انبارها پر از کالاهای اساسی است

یادداشت

خبــر

کامبیز نوروزی*

احسان محمدی *

وزیر کشور گفت :به عنوان مسئول امنیت ملی کشور 
و مجری انتخابات می گویم انتخابات سال آینده موجب 

نشاط و شور در کشور خواهد بود. 
گردهمایی  در  کشور  وزیر  فضلی  رحمانی  دکتر 
مشترک معاونان، مشاوران وزیر و مدیران کل آموزش و 
پرورش استان ها که صبح سه شنبه 21 اسفندماه برگزار 
شد، ضمن تأکید بر اهمیت نوآوری در عرصه آموزش و 
پرورش، گفت: تغییرات ایجاد شده در جهان به واسطه 
علوم و تکنولوژی های جدید، موضوع بسیار مهمی است 
که تعلیم و تربیت رابطه مستقیمی با آن دارد. در واقعیت 
هرچه سرعت تکنولوژی ها و فناوری ها بیشتر می شود، 
تعلیم و تربیت و نقش آموزش و پرورش نیز با اهمیت تر 
می شود. نیاز اصلی در جامعه، یعنی؛ اعمال همه جانبه 

قانون، اجرای کامل عدالت و رعایت اخلاق و تشریح نقش 
آموزش و پرورش در زمینه سازی برای تحقق سه عرصه 
بسیار مهم گفت: اساس انضباط و ارتباطات اجتماعی 
به صورت درونی و خودجوش مبتنی بر اخلاق و در شکل 
بیرونی آن مبتنی بر قانون است که این دو مکمل یکدیگرند 
و  آموزش  وظیفه  آن،  کردن  نهادینه  و  اخلاق  ایجاد  که 
پرورش است. وزیر کشور در فراز دیگری از سخنان خود 
ضمن تأکید بر جایگاه موثر معلمان در آموزش و پرورش 
فرزندان جامعه، اظهار کرد: باید تلاش کنیم بهره وری را 
در آموزش و پرورش و سایر بخشهای کشور افزایش دهیم 
که البته بخشی از آن مربوط به اصلاح عملکردها و نحوه 
مدیریت است. اما در این میان مهمترین مسئله حفظ 
شأن معلمی و کرامت معلمان است و این مهم، واجب ترین 

موضوع برای ما است.
 وزیر کشور در بخش دیگری از سخنان خود با مرور 
دشواری های کشور در سال 97 و موفقیت های دولت 
دکتر روحانی گفت: نباید به مردم القا کنیم که در سال 
98 شرایط سخت خواهد بود. سال 98 نباید سخت تر 
از 97 باشد؛ چرا که هر نوع فشار و تحریمی که توانستند 
علیه ایران اعمال کردند. دکتر رحمانی فضلی با اشاره به 
برگزاری انتخابات مجلس شورای اسلامی در سال آینده 
تأکید کرد: به عنوان مسئول امنیت ملی کشور و مجری 
انتخابات می گویم انتخابات سال آینده موجب نشاط و 
شور در کشور خواهد بود و در سال 98 با مقاومت، وحدت، 
حمایت جدی دولت و راهنمایی ها و هدایت های رهبر 

معظم انقلاب، مسیر خود را به خوبی طی خواهیم کرد.

وزیر کشور:

 انتخابات سال آینده موجب نشاط و شور در کشور خواهد بود
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و  زمانی که یک تحول اساسی  تا  آمریکا گفت:  ارشد مسائل  یک کارشناس 
رخداد بنیادین در روابط تهران و واشنگتن رخ ندهد، این فرمان توسط هر کسی که 

رئیس جمهور باشد، تمدید شود.
امیرعلی ابوالفتح در گفت وگو با ایلنا، با اشاره به تمدید وضعیت اضطراری ملی 
در مورد ایران توسط دونالد ترامپ گفت: وضعیت اضطراری ملی در مورد ایران برای 
اولین بار پس از اشغال ایالات متحده توسط دانشجویان پیرو خط امام در ۱۳ آبان ماه 
۱۳۵۸ )برابر با ۴ نوامبر ۱۹۷۹( اعمال شد. در آن زمان، امریکایی ها اعتقاد داشتند 

که اشغال سفارتخانه شان نقض کنوانسیون های بین المللی است.
وی ادامه داد: البته پیش از آن، سفارت امریکا یک بار دیگر توسط گروه های چپگرا 
مورد تعرض قرار گرفته بود که پس از ساعتی این سفارتخانه خالی شد. امریکایی ها نیز 
در ماجرای ۱۳ آبان هم فکر می کردند که دانشجویان از سفارتخانه شان پس از یکی، 
دو روز تاخیر خارج می شوند ولی پس از عدم تخلیه سفارت امریکا و حمایت هایی که 
از این عمل صورت گرفت، جیمی کارتر، رئیس جمهور وقت ایالات متحده فرمان 
وضعیت فوق العاده و اضطرار ملی را صادر کرد که به رئیس جمهور اجازه می داد 
اقداماتی را انجام دهد از جمله توقیف اموال ایران، بلوکه کردن دارایی های ایران و 

اثرگذاری بر قراردادهایی که میان ایران و امریکا برقرار است. 
این کارشناس ارشد مسائل امریکا با بیان اینکه وضعیت اضطراری ملی در مورد 
ایران یک تاریخ انقضا دارد که پس از آن، کارتر آن را تمدید کرد و این تمدید، به عنوان 
یک سنت باقی مانده است، اظهار داشت: این فرمان ۴۰ سال است که توسط 
روسای جمهور مختلف، چه دموکرات و چه جمهوریخواه تمدید می شود و دیروز نیز 

دونالد ترامپ آن را برای دومین بار تمدید کرد.
ابوالفتح افزود: به نظر هم می آید تا زمانی که یک تحول اساسی و رخداد بنیادین 

در روابط تهران و واشنگتن رخ ندهد، این فرمان توسط هر کسی که رئیس جمهور 
باشد، تمدید شود.

وی در پاسخ به این سوال که چرا برجام نتوانست مانع از تمدید این وضعیت 
اضطراری ملی در مورد ایران شود؟ تصریح کرد: برجام توافقی میان ایران و شش 
کشور درخصوص بحث فعالیت های هسته ای ایران و مجموعه تحریم هایی که به این 
بهانه علیه ایران اعمال و به اجرا درآمده بود، است. بر این اساس، با دستیابی به توافق 
هسته ای، تحریم هایی که ایالات متحده به بهانه فعالیت های هسته ای ایران اعمال 
کرده بود، به حالت تعلیق درآمدند اما دیگر تحریم های آمریکا علیه ایران که شامل 
تحریم های اولیه و فراسرزمینی – که به خاطر مسائلی نظیر اشغال سفارت امریکا و 
ادعاهایی نظیر نقض حقوق بشر در ایران، حمایت ایران از تروریسم، فعالیت های 
مخرب ایران در خاورمیانه و... – اعمال می شدند و با دستیابی به برجام در وضعیت 
آنها تغییری ایجاد نشد. در همان زمان هم رئیس جمهور وقت آمریکا، باراک اوباما 

وضعیت اضطراری ملی در مورد ایران را تمدید کرد.
*تمدیدوضعیتاضطراریفشاریعلیهایرانواردنمیکند

توان  درباره  به سوالی  پاسخ  در  ارشد مسائل سیاست خارجی  تحلیلگر  این 
تحریمی تمدید وضعیت اضطراری ملی در مورد ایران خاطرنشان کرد: اگرچه این 
وضعیت در طول چهل سال گذاشته تمدید شده است ولی براساس گفت وگوهای که 
مقامات ایران و امریکایی داشتند و توافقاتی که حاصل شد که به بیانیه الجزایر شهرت 
یافت، بسیاری از اختلافات مالی ایران و امریکا حل و فصل شد و دیوان داوری ایران 
و امریکا در دیوان بین المللی دادگستری در لاهه نیز تشکیل شد که دعاوی حقوقی 

ایران و امریکا در آنجا مورد بررسی قرار می گیرد.
ابوالفتح با تاکید بر اینکه تمدید وضعیت اضطراری ملی در مورد ایران بیشتر 

حالت سمبلیک دارد، ابراز داشت: تمدید وضعیت اضطراری ملی در مورد ایران به 
کشورهای دیگر پیام می دهد که روابط میان تهران و واشنگتن هنوز غیرعادی است 
و به حالت عادی و معمولی تبدیل نشده است. این تمدید، از نظر عملی فشاری علیه 

ایران وارد نمی کند و تاثیر چندانی هم ندارد.
*ارتباطتمدیدوضعیتاضطراریبامسئلهموشکییکعملیاتروانی

است
وی اضافه کرد: تحریم هایی مورد بحث است و به ایران فشار می کند که از زمان 
بیل کلینتون اعمال شده و به تحریم های ثانویه و فراسرزمینی شهرت یافتند که بر 
روابط تجاری و همکاری های اقتصادی دوجانبه ایران با کشورهای دیگر تاثیرگذاری 
می کند. همچنین تحریم های هسته ای که در دولت نخست باراک اوباما در زمان 
وزارت امور خارجه هیلاری کلینتون اعمال شدند که با برجام اجرای آنها تعلیق و با 

خروج ترامپ از توافق هسته ای مجددا اعمال شدند، اثرگذار هستند.
این کارشناس ارشد مسائل امریکا درباره تمدید وضعیت اضطراری ملی در مورد 
ایران توسط دونالد ترامپ و ارتباط دادن آن با توسعه سامانه دفاع موشکی ایران 
هم بیان کرد: ارتباط دادن این مسئله بیشتر یک عملیات روانی است. امریکایی ها 
در چهل سال گذشته همه موضوعات را به یکدیگر ارتباط می دهند، به ویژه آنکه 
می خواهند ماجرای گروگان گیری و اشغال سفارت امریکا را زنده نگه دارند. بنابراین 

ارتباط دادن همه مسائل به یکدیگر چیز عجیبی نیست.
ابوالفتح با بیان اینکه در جنگ روانی و اقتصادی، طرح انواع و اقسام ادعاها و 
اتهامات عادی است، یادآور شد: ممکن است مسائلی که مطرح می شود، با یکدیگر 
ربطی هم نداشته باشند که امریکا نگرانی در این باره ندارد بلکه به دنبال تاثیرگذاری 

بر افکارعمومی است.

ابوالفتح کارشناس ارشد مسائل آمریکا:

تمدید وضعیت اضطراری علیه ایران به یک سنت در آمریکا تبدیل شده است

نکــته

دادستان کل کشور گفت: در چند ماه آینده تحولاتی در 
دادسراها خواهیم داشت و برای ضابطان نیز برنامه هایی داریم.

حجت الاسلام والمسلمین محمدجعفر منتظری در همایش 
فرماندهان، روسا و مدیران فرماندهی انتظامی تهران بزرگ 
افزود: با مدیریت جدید دستگاه قضایی بناست تحولات حساب 
شده و منطقی داشته باشیم و دادستانی کل از مدت ها قبل 
مطالعاتی را در خصوص تحول حوزه دادسراها آغاز کرده است 

که تقدیم قوه قضائیه خواهیم کرد.
وی به اهمیت موضوع دفاع از حقوق عامه و احیاء حقوق 
موضوع  این  روی  است  سال  چند  گفت:  و  کرد  اشاره  عامه 
متمرکز شده ایم و سال ها این امر مغفول مانده بود و از زمانی که 
موضوع احیای حقوق عامه را مطرح کردیم متوجه شدیم که در 

حوزه اجرا با مشکلاتی مواجه هستیم.
دادستان کل کشور افزود: بر همین اساس دستورالعملی 
نسبتا جامع در دوران رئیس پیشین قوه قضائیه تهیه شد و قطعا 

هنوز نیاز به بازنگری و اصلاح دارد.
منتظری گفت: باید در حوزه احقاق حقوق عامه ورود جدی 
داشته باشیم و در این بخش بدون حمایت و همکاری دستگاه ها 

و نیروی انتظامی راه به جایی نخواهیم برد.
وی افزود: انتظارم از نیروی انتظامی این است که روز به روز 
بر دانش خود بیفزایند و باید هم قضات و هم کارکنان نیروی 
انتظامی با قوانین جدید آشنایی کامل پیدا کنند و به ویژه در 
حوزه کلانتری ها باید سطح دانش قضایی و حقوقی و کرامت 

بخشیدن به ارباب رجوع و متهمان ارتقا پیدا کند.
از  عمده ای  بخش  امسال  گفت:  کشور  کل  دادستان 
کارت های ضابطین ناجا را صادر کرده ایم و امضای دادستان ها 

در ذیل این کارت هاست.
منتظری با اشاره به جایگاه امنیت در هر جامعه و کشوری 
افزود: امنیت در جامعه حکم اکسیژن برای بدن انسان را دارد و 
از بزرگترین نعمت های خداوند به بشریت است و زمانی که هیچ 
تهدیدی آرامش فرد را در جامعه برهم نزند آن زمان امنیت کامل 

برقرار شده است.
وی امنیت را بستر و زمینه ساز همه پیشرفت های اقتصادی 
و علمی خواند و به جایگاه نیروی انتظامی در برقراری امنیت 

اشاره کرد.
مدعی  جایگاه  که  کسی  عنوان  به  من  گفت:  منتظری 
العمومی را دارم از تلاش نیروی انتظامی برای ایجاد امنیت 

برای شهروندان قدردانی می کنم و مسئولان ناجا در مسیری 
حرکت می کنند که پرچم حرکتشان به دست مجتهدی عادل و 

حکیمی توانمند است که نمونه اش در دنیا وجود ندارد.
دادستان کل کشور در ادامه بیانیه اخیر مقام معظم رهبری 
در آستانه ورود به چهل و یکمین سال پیروزی انقلاب اسلامی 
را بسیار حکیمانه خواند و افزود: بند بند این بیانیه قابل تدریس 
است و هر سازمان و نهادی برای اصلاح جامعه باید ابتدا به 
سلامت خود توجه کند که قضات دستگاه قضا و کارکنان نیروی 

انتظامی نیز از این امر مستثنی نیستند.
دادستان کل کشور در ادامه به ارتباط تنگاتنگ میان قوه 
قضاییه و نیروی انتظامی اشاره کرد و گفت: بخش عمده ای 
موفقیت دستگاه قضایی برای اجرای عدالت و احقاق حقوق 

مردم به همکاری و مساعدت نیروی انتظامی بستگی دارد.
قانون، ضابط عام  به موجب  را  انتظامی  نیروی  منتظری 
خواند و افزود: ضابط عام باید تحت نظارت مستقیم قاضی 
عمل کند و به موجب قانون فرماندهان و روسای نیروی انتظامی 
حتما باید آموزش ببینند و کارت ضابطین برای آن ها صادر شود 

که اگر این کارت را نداشته باشند همه اقدامات آن ها خلاف 
قانون است.

*صدوردستورقضاییبرایبازگرداندنمرجانشیخ
الاسلامی

حجت الاسلام و المسلمین منتظری در حاشیه نشست 
با ناجا در جمع خبرنگاران اظهار کرد: ارتباط بین دستگاه 
قضایی و نیروی انتظامی یک ارتباط تنگاتنگ و همیشگی بوده 
و خواهد بود، به لحاظ جایگاه دستگاه قضایی و مسئولیت های 
این دستگاه و همچنین به لحاظ اینکه قسمت عمده ای از کارها 
از طریق نیروی انتظامی انجام می شود، این ارتباطات همیشه 
باید باشد و تقویت شود و ما هم در سراسر کشور این ارتباط را 

همیشه داشته و داریم و خواهیم داشت.
دادستان کل کشور خاطرنشان کرد: در ابلاغی که مقام 
معظم رهبری برای رئیس جدید قوه قضاییه صادر فرمودند و هم 
در این گام دومی که بنده معتقدم منشور مهمی است و حکیمانه 
تهیه و ابلاغ شده است ضرورت اینکه تحولی را در این جهت 
ایجاد کنیم، مورد تاکید قرار داده و این موضوع جز سیاست 

های جدی دستگاه قضایی خصوصا در دوره جدید است تا 
متناسب با شرایط و نیازهایی که جامعه دارد باید تحولاتی را 

ایجاد کنیم.
منتظری در ادامه بیان کرد: ما باید هر راهی را که می توانیم و 
هر کاری که امکان دارد انجام دهیم و هر راهی را که امکان دارد 

باز کنیم و خدمات قضایی بهتر و بیشتری را به مردم برسانیم.
چهارشنبه  خصوص  در  و  ادامه  در  کشور  کل  دادستان 
آخرسال بیان کرد: خانواده ها و اولیای محترم مراقبت کنند و 
نیروی انتظامی هم طبق اطلاعی که بنده دارم هشدارهای لازم 
را دادند و در صحنه حضور دارند. وی افزود: انتظار ما از نیروی 
انتظامی این است که در صحنه حضور قاطعانه تری داشته باشد 
و با همه کسانی که هنجارشکنی می کنند و زمینه این مشکلات 

را می خواهند ایجاد و فراهم کنند، قاطعانه برخورد شود.
منتظری اذعان کرد: پیشگیری ها را حتما باید انجام دهیم 
که بخشی از آن که مربوط به دستگاه قضایی، نیروی انتظامی 
و بخشی هم مربوط به مردم و خانواده ها است. قطعا با کسانی 
که بخواهند در جامعه از این فرصت سوءاستفاده کنند و احیانا 
اقداماتی انجام دهند که ناامنی در جامعه ایجاد کنند نیروی 
انتظامی مکلف است برخورد کند و دستگاه قضایی قاطعانه با 

مخلان امنیت جامعه برخورد جدی خواهد کرد.
*کانادابهمامناختلاسگرانتبدیلشدهاست

امکان  خصوص  در  سئوالی  به  پاسخ  در  و  ادامه  در  وی   
پرونده  متهمان  از  یکی  الاسلامی  شیخ  مرجان  بازگرداندن 
پتروشیمی به کشور اظهار کرد: نیروی انتظامی و پلیس بین 
الملل، همکاری خوبی با دستگاه قضایی دارند و آن جایی که ما 
ماموریتی را به آن ها محول می کنیم تا آن مرزی که در اختیارات 

آن هاست کار را انجام می دهند.
دادستان کل کشور ادامه داد: مشکلی که ما داریم با پلیس 
بین الملل و اینترپل خارج از کشور خصوصا کشورهایی است که 
با ما عناد دارند، متاسفانه کانادا از کشورهایی است که مامنی 
برای اختلاس گران شده و ما از دستگاه قضایی و پلیس کانادا 
انتظار داریم که اجازه ندهند چهره کشورشان در دنیا آنقدر 
مشوه شود و مرکزی برای تجمع اختلاسگران باشد و یک عده 
خائن که اموال کشور را سرقت کرده و اختلاس نموده اند، در 

کشور آن ها عیش و نوش داشته باشند.
وی اضافه کرد: دستور قضایی صادر و به پلیس بین الملل 

ابلاغ شده و انتظارمان این است که همکاری کنند.

دادستان کل کشور مطرح کرد

تحول در دادسراها در چند ماه آینده درآخرینایستگاهسفرسهروزهبهعراقانجامشد
دیدارشیخدیپلماتبامرجعاعتدالوگفتوگو

حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی در آخرین ایستگاه سفر سه روزه خود به عراق 
با آیت الله سید علی حسینی سیستانی زعامت عالی قدر حوزه علمیه نجف که از او به 
عنوان مرجع اعتدال، گفت وگو و همچنین موثرترین شخصیت امروز عراق یاد می شود، 

دیدار و گفت وگو کرد .
بر اساس دیدگاه برخی از تحلیل گران و کارشناسان، سفر رسمی و علنی رئیس جمهور 
ایران به عراق بعد از شش سال حضور در این مسند فارغ از اهمیت های سیاسی، اقتصادی 
و امنیتی اش، یکی از مهم ترین دستاوردهایش دیدار با مرجعی است که در چند سال اخیر 
به جز موارد بسیار معدودی بسیاری از بزرگان ارشد سیاست حتی خود عراق را برای دیدار 
و ملاقات به حضور نپذیرفته است و همواره تلاش کرده است، همچون اسلاف پیشینش 

در حوزه علمیه نجف وجهه مردمی و دینی اش بر وجهه  سیاسی اش غلبه داشته است.
آیت الله سیستانی که از او به عنوان قوی ترین مرد عراق از زمان اشغال این کشور توسط 
آمریکا و سقوط رژیم بعث تا به امروز نامبرده می شود، بسیار به ندرت در ملأ عام ظاهر 
می شود و یا به صورت عمومی سخنرانی می کند و با رسانه ها نیز به صورت مستقیم 
مصاحبه ای نداشته است. عموماً مواضع و دیدگاه های این مرجع عالی قدر که تلاش 
داشته به صورت رسمی و مستقیم بر صحنه سیاست و اجرایی حضور نداشته باشد از 
طریق بیانیه های مکتوب مهر شده او یا خطبه های نماز جمعه توسط نمایندگان او و یا 

مصاحبه های مکتوب دفترش با رسانه ها اعلام می شود.
بسیاری معتقد هستند که دیدار حسن روحانی رئیس جمهور کشورمان با آیت الله 
سیستانی دیداری تاریخی است و برخی وجود برخی از اشتراکات فکری بین این دو 
روحانی را دلیلی بر دادن وقت ملاقات از سوی او به رئیس جمهور ایران اعلام کرده اند. 
موضوع مورد توجه در این زمینه این است که حسن روحانی نخستین چهره سیاسی 
ارشد ایرانی است که در سال های اخیر با این مرجع بزرگ شیعیان دیدار می کند، چرا 
که بر اساس برخی روایت ها و اخبار در جریان سفر رئیس جمهور پیشین به عراق آیت الله 

سیستانی به او وقت ملاقات نداد.
به گزارش ایسنا، انجام این دیدار با آیت الله سیستانی که همواره تلاش کرده که نقش 
وحدت آفرینی در جامعه عراق داشته باشد و گروه های سیاسی مذهبی عراق را به هم 
نزدیک کند، قطعاً می تواند در افزایش وفاق بین تهران و بغداد و گسترش مناسبات بین دو 
کشور مؤثر باشد. درواقع می توان از این دیدار به عنوان دیداری منحصر به فرد یاد کرد که 
قطعاًً در آن در ارتباط با مسائل مختلف جهان اسلام و ایران و عراق در آن بحث و گفت وگو 
شده است. از دیگر سو برخی از تحلیلگران نیز معتقد هستند دیدار حجت الاسلام و 
المسلمین روحانی با آیت الله سیستانی وزن شخصی سیاسی او و وزن دولتش را نیز در 
معادلات سیاسی افزایش می دهد که این نه تنها در افزایش توان او در معادلات بین الملل 

مؤثر است بلکه در بعضی محافل داخلی نیز مورد توجه قرار می گیرد.
آیت الله سیستانی که در نهم ربیع الاول سال ۱۳۴۹ هجری قمری در خانواده ای متدین 
و مشهور به علم و دانش در مشهد به دنیا آمد، در اوایل سال ۱۳۷۱ هجری قمری پس از 
گذراندن برخی دروس حوزه در قم، این شهر را به مقصد نجف اشرف ترک کرد و در مدرسه 
علمیه بخارائی اقامت کرد. او در نجف اشرف، درس فقه و اصول را نزد دو تن از بزرگان این 
عرصه آیت الله سید ابوالقاسم موسوی خویی و شیخ حسین حلّی گذراند و در همان ایام، 
از مباحث برخی دیگر از سرشناسان حوزه از جمله مرحوم آیت الله حکیم و مرحوم آیت الله 
شاهرودی بهره برد. در آن مقطع رژیم بعثی عراق از نخستین سال های حاکمیت خود 
بر این کشور همسایه، به هر بهانه ای می کوشید تا حوزه علمیه نجف اشرف را به نابودی 
بکشاند، در همین راستا، به عملیات اخراج گسترده علما و فضلا و طلاب غیر عراقی از 
عراق پرداخت و در این ماجرا، آیت الله سیستانی بارها تا آستانه اخراج از این کشور پیش 
رفت و در چند مرحله، بسیاری از شاگردان و طلاب حوزه درسی وی از عراق بیرون رانده 
شدند. پس از آن، به رغم شرایط دشوار حاکم در روزهای جنگ عراق با ایران، او اصرار 
داشت که در نجف بماند و با جدیت بر ضرورت ادامه حیات استقلال این حوزه از دولت، 
تاکید کرد و به منظور پیشگیری از پیامدهای منفی ناشی از نادیده گرفتن این استقلال، 
تدریس در حوزه علمیه نجف را پی گرفت. در سال ۱۴۱۱ هجری هنگامی که رژیم بعثی 
عراق، »انتفاضه شعبانیه« را سرکوب کرد، او همراه جمعی از علما، از جمله »شهید شیخ 
مرتضی بروجردی« و »شهید میرزا علی غروی« بازداشت شد و در هتل » السلام« و اردوگاه 

»رزازه« و بازداشتگاه »رضوانیه« مورد ضرب و جرح و بازجویی قرار گرفت.
در سال ۱۴۱۳ هجری، پس از درگذشت حضرت آیت الله خویی و تصدّی مرجعیت از 
سوی آیت الله سیستانی، نیروهای رژیم سابق کوشیدند تا روند مرجعیت دینی در نجف 
اشرف را دستخوش دگرگونی کنند و بدین منظور هر چه در توان داشتند به کار بستند 
تا از موقعیت و جایگاه برجسته او در میان مراجع بکاهند و تلاش کردند تا با بهره گیری از 
راهکارهای گوناگون از جمله به تعطیلی کشاندن مسجد »خضرا« در اواخر سال ۱۴۱۴ 
هجری قمری، در میان مردم تفرقه و جدایی بیندازند. اسناد کشف شده از سازمان های 
اطلاعاتی عراق حاکی از آن است که به دنبال ناکامی رژیم بعثی در تحقق خواسته های 

خود، این سازمان نقشه ترور آیت الله سیستانی را در سر می پرورانده است.
در همین راستا او از اواخر سال ۱۴۱۸ هجری به حصر در خانه خود محکوم شد، به 
گونه ای که در این سال ها حتی از تشرّف به زیارت جدّ بزرگوارش حضرت امیرالمؤمنین 
)علیه السلام( نیز محروم ماند. او در این مدت همواره از سوی سازمان های اطلاعاتی و 
مزدوران رژیم تحت فشار قرار داشت، ولی در برابر همه این زورگویی ها پایداری کرد تا این 
که رژیم بعث عراق فروپاشید و او با توجه به تحولات رخ داده و ویژگی های شخصیتی اش 
به تاثیرگذارترین فرد عراق تبدیل شد. آیت الله سیستانی همراه بر رعایت حقوق مردم اعم 
از شیعه و سنی تاکید جدی داشته است و بر اساس آنچه که در رسانه ها و به نقل از افراد 
مطلع اعلام شده است در دوره زعامت او بر حوزه علمیه نجف نمی توان موضع گیری، 
اظهار نظر و یا عملکردی فرقه گرایانه از او مشاهده کرد. چنان که وی علی رغم آن که 
رهبر دینی شیعیان عراق به شمار می رود، فقط شیعیان را مورد خطاب خود قرار نداده و 
همیشه با تعابیری عام با همه مردم عراق سخن گفته است. او که در ایجاد ارتش مردمی 
عراق در جهت مبارزه با داعش نقش اساسی و راهبری داشت در فوریه ۲۰۱۵ مجموعه 
توصیه هایی به عموم نیروهای نظامی شرکت کننده در جنگ با گروه داعش صادر کرد. از 
جمله مهمترین موارد این قواعد، نهی از تندروی، مثله کردن، کشتن کهنسالان و زنان و 
خردسالان، بریدن درختان، تعدی به جان و مال غیر نظامیان، هدف قرار دادن مظنونین 
پیش از اطمینان یافتن از وضع آنان، دشنام گویی به دشمن، آسیب رساندن یا آزار اسیران، 
بدرفتاری با غیر مسلمانان، کافر شمردن مسلمانان حتی اگر از گروه داعش باشند و 

توصیه های کلی و مکرر به رعایت اخلاق انسانی در همه جوانبش است.

»بغداد مجبور است در مبارزه ایران و آمریکا یکی از طرف ها 
را انتخاب کند. دونالد ترامپ سعی دارد عراق را مجبور به خرید 
گاز طبیعی و برق از دیگر همسایگانش کند. حسن روحانی در 
عین حال از عراقی ها می خواهد خرید بیشتری از ایران داشته 
باشند تا بتوانند در برابر تحریم های آمریکا مقاومت کنند.« این 
تحلیل نشریه بلومبرگ از سفر روحانی به عراق است. این رسانه 

اما نوشته »در نهایت روحانی برنده است«
در سفر سه روزه روحانی به عراق کاروز، چهارشنبه به پایان 
رسید، او در نشست خبری در کنار همتای عراقی خود حاضر 
شده، با تاجران دیدار کرده، به زیارت مرقد ائمه شیعه رفت و با 
سران قبایل عراق مذاکره کرده او با آیت الله العظمی سیستانی  
از مراجع تقلید در نجف نیز دیدار کرد. تشریفاتی که در سفر دو 

ماه پیش ترامپ به بغداد اجرا نشد.
 بلومبرگ به سفر ناگهانی ترامپ به عراق در دسامبر اشاره 
کرده و نوشته بعد از ۱۶ سال که از حضور نظامی آمریکا در عراق 
می گذرد، ترامپ سفری چراغ خاموش به عراق داشت و در میان 
نیرو های آمریکایی حاضر در عراق سخنرانی کرد در حالی که با 

هیچ یک از مقامات این کشور دیدار نکرد. 
به  باره  این  در  عراقی  سیاسی  تحلیلگر  الشمری  احسان 
بلومبرگ گفته بخش حیاتی پیام روحانی به آمریکا این بود که 
ایران در مرکزیت قرار دارد و در حال تقویت روابطش در با عراق 
این  داخل  در  مواضع سیاسی اش  از  حمایت ها  تقویت  برای 

کشور است.
عراق،  به  ایران  جمهور  رییس  سفر  جریان  در  کشور  دو   
توافق هایی را در زمینه حمل و نقل و تجارت امضا کردند که از 
جمله آن می توان به توسعه خط ریلی شلمچه-بصره اشاره کرد. 
از ماه بعد، هزینه ویزا برای شهروندان هر دو کشور مجانی خواهد 
بود. روحانی اعلام کرد مقامات برنامه دارند سطح تجارت بین دو 

کشور را از ۱۲ میلیارد دلار به ۲۰ میلیارد دلار برسانند.
 بلومبرگ نوشته موانع بانکی بین دو کشور نیز در حال برطرف 
شدن است. نفوذ مسلمانان شیعه ایران در عراق از هر زمانی 
بعد از حمله آمریکا به عراق در سال ۲۰۰۳ تا کنون عمیق تر 
شده است. نظامیان شیعه نقش مهمی در شکست داعش در 
سرزمین های عراق بازی کردند گرچه نقش نیروی هوایی آمریکا 

نیز بسیار مهم بود.
 حسن روحانی روز دوشنبه اعلام کرد ما در کنار ملت عراق در 
زمان های سخت و در دوران صلح و امنیت ایستادیم و آن ها نیز 

در کنار ما ایستاده اند.
 مایک پمپئو وزیر خارجه آمریکا در ماه ژانویه در جریان تور 
خود به کشور های عربی برای جلب تعهد کشور های منطقه به 
سیاست های آمریکا پس از اعلام خروج آمریکا از سوریه به عراق 
سفر کرد. با اینکه صحبت های او بیشتر حول محور مسائل 
امنیتی بود، اما از عراق خواست وابستگی اش را به انرژی ایران 

کاهش دهد.
 عبدالکریم هاشم مصطفی مشاور ویژه نخست وزیر عراق در 
ماه فوریه در مصاحبه ای در مسکو اعلام کرد: این ها تحری های 
آمریکاست و ما حق داریم از منافع ملی خودمان دفاع کنیم. 
ما همیشه به آن ها گفته ایم که باهم دوستیم ولی بخشی از 

سیاست های منطقه ای شما نخواهیم بود.
 ترامپ قصد دارد اقتصاد ایران را منزوی کند و پتانسیل های 
نظامی ایران را برای پیگیری سیاست های خاورمیانه ای تقلیل 
میان  در  و  اسرائیل  در  خوبی  متحدان  مسیر  این  در  و  دهد 

کشور های عربی به رهبری عربستان سعودی دارد.
 روز سه شنبه بریان هوک نماینده ویژه آمریکا در امور ایران در 
یک مصاحبه تلویزیونی گفته سفر روحانی به عراق به نفع مردم 
عراق نیست و ایران از امنیت و حاکمیت ملی عراق حمایت 

نمی کند.  او گفته زمانی که روحانی به عراق سفر می کند، باید 
درباره انگیزه هایش سوال بپرسیم. هو گفته فکر می کنم ایران در 
نهایت می خواهد عراق را به یکی استان های ایران تبدیل کند و 
اینکه آن ها بتوانند جاده ای نظامی به سمت شمال خاورمیانه 
داشته باشند که سپاه پاسداران بتواند از این جاده برای جابجایی 

موشک و سلاح استفاده کند.
 هوک مدعی ایران آخرین رژیم انقلابی در جهان خواهد بود 
و سعی دارد خاورمیانه را با ایجاد فرقه گرایی بی ثبات کند. رژیم 
ایران می خواهد هویت شیعه جای هویت ملی را بگیرد. این 
هسته سیاست خارجی ایران است که به درگیری فرقه ای منجر 

می شود. آن ها می خواهند این اتفاق در عراق نیز رخ دهد.
 به گزارش رویداد۲۴ سفر روحانی به عنوان رئیس جمهور 
ایران به عراق در حالی انجام شده که آمریکا بیشترین فشار را 
به ایران آورده است. آمریکا از عراق خواسته بود ایران را تحریم 
کند. این در حالی است که برهم صالح به صراحت گفته است 
عراق بخشی از منظومه تحریم های یکجانبه آمریکا علیه ایران 

نخواهد بود.
 برهم صالح رئیس جمهوری عراق تاکید کرده که کشورش از 
این تحریم های آمریکا متاثر خواهد شد، با اینهمه گفته عراق 

قطعا جزئی از آن }تحریم ها علیه ایران{ نخواهد بود.
 آمریکا علاوه بر موضوع تحریم ها، از طریق ایجاد این گمان که 
ایران در حال فرقه گرایی است، تلاش دارد ذهنیت منفی نسبت 
به ایران ایجاد کند. بخشی از این ذهنیت در ماجرای آتش زدن 
کنسولگری سفارت ایران در بصره خود را نشان داد اما در نهایت 
با مدیریت دو کشور، این موضوع نیز فراموش شد و روابط دو 

کشور همسایه همچنان ادامه یافته است.
 ایریش تایمز در گزارشی درباره این دیدار نوشته توافق هایی 
که بین ایران و عراق به عنوان دو کشور شیعه حاصل شده برای 
مقابله با تحریم های آمریکاست. دولت آمریکا در تلاش است تا به 
عراق برای ادامه روابط با ایران فشار بیاورد؛ اما وابستگی عراق به 
برق، سوخت، غذا و درآمد حاصل از زوار ایرانی، مانع از همکاری 

عراق با آمریکا شده است.

مقابله با تحریم های آمریکا علیه ایران در بغداد

چراکاخسفیدازسفرروحانیبهعراقنگراناست؟

آگهیموضوعماده3قانونوماده13آئیننامهقانونتعیینتکلیفوضعیت
ثبتیواراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی

برابر رأی شماره ۱۳۹۴۶۰۳۲۵۰۰۳۰۰۱۲۴۷ مورخ ۱۳۹۷/۱۰/۱۶ هیات موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبت ملک دلفان تصرفات مالکانه بلامعارض  متقاضی آقای قدرت 
ستاری گل باغی    در ششدانگ یکباب عمارت به مساحت ۶۶/۶۰متر مربع قسمتی از 
پلاک ۱۵۴ اصلی واقع در بخش ۱۲ استان لرستان شهرستان دلفان نورآباد علی میرزایی  
خریداری از مالک رسمی  آقای  مستعلی زارعی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به 
صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید،ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی 
است در صورت انقضای مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 

صادر خواهد شد.
تاریخانتشارنوبتاول1397/12/07تاریخانتشارنوبتدوم1397/12/22
مالف654رئیسادارهثبتاسنادواملاکشهرستاننورآباددلفان-
امیرحسینخلیلی10557

-------------------------------------------------
آگهیموضوعماده3قانونوماده13آئیننامهقانونتعیینتکلیفوضعیت

ثبتیواراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی
برابر رأی شماره ۱۳۹۴۶۰۳۲۵۰۰۳۰۰۱۲۱۸ مورخ ۱۳۹۷/۱۰/۱۵ هیات موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبت ملک دلفان تصرفات مالکانه بلامعارض  متقاضی خانم سیده عنبر 
ناز یوسفی  مله خان در ششدانگ یکباب عمارت به مساحت ۱۴۶/۶۳متر مربع قسمتی 
از پلاک ۱۵۵ اصلی واقع در بخش ۱۲ استان لرستان شهرستان دلفان  نورآباد دم آویزه  
خریداری از مالک رسمی  ملکین عرفی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید،ظرف مدت یک ماه 
از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است 
در صورت انقضای مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 

خواهد شد.
تاریخانتشارنوبتاول1397/12/07تاریخانتشارنوبتدوم1397/12/22
مالف656رئیسادارهثبتاسنادواملاکشهرستاننورآباددلفان-
امیرحسینخلیلی10558

سخنگوی سپاه با تاکید بر اینکه دستان دشمن امروز خالی تر از هر زمان دیگری است ، اظهار کرد : امروز استکبار جهانی با استفاده از 
تمامی امکانات رسانه ای به دنبال ارائه تصویر غیر واقعی مورد نظر خود از انقلاب و نظام اسلامی ایران به همگان است و نیاز امروز ما همت 

ها ، باکری ها و املاکی های رسانه ای است که به مصاف دشمن بروند.
سردار سرتیپ دوم پاسدار رمضان شریف سخنگو و مسئول روابط عمومی کل سپاه دیروز در مراسم رونمائی از کتاب "دوربین خاکی" در 
رشت ، نقش رسانه در دنیای امروز را بسیار مهم برشمرد و با اشاره به تلاشهای گسترده جریان رسانه ای سلطه و صهیونیسم با هدف کمرنگ 
کردن دستاوردهای بی بدیل انقلاب اسلامی و دوران عزت آفرین دفاع مقدس نزد افکار عمومی ، اظهار کرد: در ابتدای پیروزی انقلاب 
اسلامی جمعیت کشور ما ۳۵ میلیون نفر بود و امروز حدود ۸۵ میلیون نفر جمعیت داریم ، به این معنا که ۵۰ میلیون از جمعیتی که امروز 

در کشور زندگی می کنند دوران ستمشاهی طاغوت را لمس نکرده و قریب به همین میزان جمعیت دوران دفاع مقدس را نیز ندیده اند .
وی افزود: اطلاعات و داشته های این جمعیت  از انقلاب اسلامی و دوران دفاع مقدس،  برگرفته از خاطرات عزیزان فعال در عرصه رسانه 
و تبلیغات دوران دفاع مقدس می باشد ؛ در عین حال باید توجه داشت که جوانان ما امروز در معرض آماج حملات گسترده رسانه های 
استکبار جهانی با هدف نادیده گرفتن و یا کمرنگ کردن دستاورد های انقلاب اسلامی و دوران دفاع مقدس قرار دارند. مسئول روابط 
عمومی کل سپاه با تاکید بر اینکه اقتدار و جایگاه جمهوری اسلامی ایران طی چهار دهه در تمامی شاخص ها  رشد داشته است، گفت: در 

مقابل قدرت دشمنان انقلاب  سیر نزولی قابل توجهی داشته و این مهم اغراق نیست .
شریف با بیان اینکه دشمن امروز همه امکانات خود را برای ضربه زدن به انقلاب اسلامی به میدان آورده است، گفت:رسالت مهم و 
خطیری که امروز اصحاب رسانه و خبرنگاران  بر عهده دارند این است که واقعیت را به تصویر کشیده و به نسل امروز و مردم تصویر واقعی را 
ارائه دهند ؛در صورت انعکاس واقعیت ها همگان گفتمان انقلاب اسلامی که گفتمانی الهام بخش  و برگرفته از مکتب قرآن و اهل بیت است، 
را تحسین می کنند.   سخنگوی سپاه با تاکید بر اینکه دستان دشمن امروز خالی تر از هر زمان دیگری است ، اظهار کرد : امروز استکبار 
جهانی با استفاده از تمامی امکانات رسانه ای به دنبال ارائه تصویر غیر واقعی مورد نظر خود، از انقلاب اسلامی و نظام جمهوری اسلامی به 

همگان است، بنابراین نیاز امروز ما همت  ، باکری و املاکی های رسانه ای است که با همان ایمان ،همت ، نبوغ، بصیرت و دانش به مصاف 
دشمن رفته و محاصره تبلیغاتی و روانی دشمن را بشکنند.  شریف در ادامه یادآور شد: امروز آمریکا وصهیونیست ها و امپراطوری رسانه ای 
آنها  کسانی که با آنها هم نظر هستند را طرفدار دموکراسی معرفی می کنند،صرف نظر از اینکه بطور مثال ولیعهد جوان آل سعود انسان 
های بی گناه را در یمن به خاک و خون می کشد و رسانه ها اجازه سوال کردن را از افکار عمومی گرفته اند و کسی از آنها سوالی نمی کند .

وی افزود : در دوران کنونی رسانه ها به قدری سرعت عمل دارند که اجازه نمی دهند افکار عمومی تفکر کرده و تصمیم بگیرد و با مهندسی 
فعالیت خود به آنان جهت می دهد ؛ امروز همگان نسبت به پمپاژ رسانه ای هجمه به فرهنگ ها که توسط رسانه های استکبار صورت می 
پذیرد معترضند. مسئول روابط عمومی کل سپاه با اشاره به توطئه های دشمنان علیه انقلاب و نظام اسلامی ایران ، اظهار کرد: به دلیل آنکه  
گفتمان انقلاب اسلامی دشمن را با چالشهای جدی مواجه ساخته و آنان نمی توانند در برابر انقلاب الهام بخش ما قد علم کنند ، سعی در 
استفاده از راهبردهای خصمانه و توطئه های مختلف همچون ایجاد دوقطبی احساسی و هیجانی در کشور دارند تا از این طریق به اهداف 
شوم خود دست یابند . وی افزود: وزیر امورخارجه آمریکا که رئیس )CIA( هم بوده امروز در اوج استیصال به این روی آورده که با عناصر 
مطرود جامعه و منافقین جلساتی را تشکیل بدهد و این نشان می دهد  دست دشمن امروز بسیار خالیست و در مقابل انقلاب اسلامی دست 
و پا می زند. شریف بالاترین قدرت ملت ایران را اتکال به خداوند متعال و ائمه معصومین)س( دانست و اظهار کرد: امروز بر مبنای داشته های 
مادی از جمله تئوری های قدرت همه دشمنان انگشت به دهان مانده اند که یکی از فرماندهان دوران دفاع مقدس ما  در منطقه تمام نقشه 
های آنان را به شکست کشانده است . مسئول روابط عمومی کل سپاه در پایان رسالت اهالی رسانه در انعکاس واقعیت ها  در مقطع کنونی  
را سنگین و خطیرعنوان و تصریح کرد:امید واریم به فضل الهی و با همت مردم انقلابی ایران اسلامی  به پشتوانه داشته های ارزشمند خود، 
گام دوم انقلاب را  با صلابت و اقتدار طی کنیم ، چرا که ملت ایران لایق بهترین رفاه، آسایش ، شغل و کار هستند و همانگونه که امروز از 
بهترین امنیت و آسایش در منطقه برخورداریم ، با توجه به فرمایشات رهبر فرزانه انقلاب، اقتصاد شکوفایی را برای کشور رقم بزنیم ؛ بنابراین 

جوانان باید با شادابی ، نشاط و پویایی هر چه بیشتر چله دوم انقلاب اسلامی را آغاز کنند .

سخنگوی سپاه:

دستاندشمنخالیترازهرزماندیگریاست



مراجع  از  شیرازی  مکارم  ناصر  الله  آیت 
عظام تقلید با اشاره به اینکه مردم از دستگاه 
امیدواری  ابراز  هستند،  ناراضی  قضایی 
کرد: رئیس جدید قوه قضاییه تحولی در 

دستگاه قضایی ایجاد نماید.
وی روز چهارشنبه درابتدای درس خارج 
بر  تاکید  با  فقه خود در مسجد اعظم قم 
اینکه مشکلات دستگاه قضایی باید حل 
شود، افزود: این مشکلات از چند ناحیه از 
جمله نبود فرهنگ مصالحه بین مردم و زیاد 
شدن پرونده های قضایی، تشریفات دست 
و پا گیر و طولانی کردن زمان رسیدگی به 
پرونده ها از سوی برخی وکلای دادگستری 

سرچشمه می گیرد. 
آیت الله مکارم شیرازی اضافه کرد: گاهی 
زمان رسیدگی از یک تا 20 سال طول می 
پرونده های  بودن  زیاد  آن  کشد که دلیل 
قضایی می باشد، زیرا تا اتفاقی می افتد 
مردم به دادگستری شکایت می کنند، در 
حالی که این فرهنگ باید به مردم آموزش 
داده شود تا با وساطت ریش سفیدان میان 

خود صلح نمایند. 
دستگاه  دیگر  سوی  از  داد:  ادامه  وی 
فرآیند  که  است  تشریفاتی  دارای  قضایی 
رسیدگی به پرونده ها را طولانی می کند که 

باید آن را کم و یا حذف گردد. 
وکلای  از  بعضی  کرد:  تصریح  وی 
دادگستری که وجدان ضعیفی دارند، از پیچ 
و خم های قانون استفاده و زمان رسیدگی 
به پرونده ها را عمدا طولانی می کنند تا 
مصالحه  به  حاضر  و  خسته  مقابل  طرف 
ها  سوءاستفاده  این  جلوی  باید  که  شود 

گرفته شود. 

این مرجع تقلید خاطرنشان کرد: وکلای 
دادگستری بدانند که اگر پرونده حق است 
باید وکات آن را قبول کرد و شرعا دفاع از 

باطل جایز نیست. 
حل  راه  مسائل  از  بسیاری  گفت:  وی 
شرعی و قانونی دارد، ولی وقتی ارتباط قوه 
قضاییه با حوزه کم باشد، مشکل ادامه پیدا 

می کند. 
وی اضافه کرد: بنده در دوران رئیس سابق 
قوه قضاییه گفتم هزاران تَن از جوانانی که 
به دلیل مهریه در زندان هستند، ؛ الان هم 
عرض می کنم کسانی که به خاطر مهریه در 

زندان هستند، بی گناه می باشند. 
که  این  بیان  با  شیرازی  مکارم  الله  آیت 
حوزه  با  ارتباط  به  نسبت  داشتن  تعصب 
بی معناست، تاکید کرد: ارتباط دستگاه 
قضایی با حوزه علمیه باید قوی باشد، زیرا 
بسیاری از مشکلات در درس های خارج 
حل می شود؛ مخصوصا ماده قانونی هم 

داریم که اگر چیزی در قوانین موجود پیش 
بینی نشده حکم مراجع تقلید در آن مورد 

قبول است. 
*قوه قضاییه به تحول نیاز دارد

 وی خاطرنشان کرد: در عین حال که از 
زحمات دستگاه قضایی تشکر می کنیم، 
تشکیلات  در  تحولی  باید  معتقدیم  ولی 

قضایی پیدا شود. 
این مرجع تقلید افزود: خوشبختانه آقای 
قضایی  دردستگاه  زیادی  سوابق  رئیسی 
خم  و  پیچ  و  نیست  کارش  ابتدای  دارد، 
ها را می داند و باید مشکلات را فهرست و 

رسیدگی کند. 
وی با بیان این که یکی از مشکلات بزرگ 
ها کلان  وقتی جرم  که  است  این  جامعه 
یکی  اخیرا  گفت:  شوند،  می  باخبر  شد 
از مجرمان 242 حساب بانکی برای پسر 
هشت ساله باز کرده است و بانکی ها باخبر 
این  آن  در  که  بانکی  حراست  اند!  نشده 

تعداد حساب باز شده کجا بوده؟ 
وی افزود: زنی اموال زیادی برداشته و فرار 
کرده است که ولی کلان می شود به فکر 
می افتند که به دادگاه بکشند و حق مردم 

را بگیرند. 
آیت الله مکارم شیرازی با اشاره به این که 
این مسائل برای نظام جمهوری اسلامی 
سزاوار نیست، گفت: همانطور که رئیس 
جدید قوه قضاییه گفته برای پیشگیری از 
جرم تنها دستگاه قضایی نمی تواند، همه 

باید دست به دست هم دهند. 
تذکرات  کرد:  امیدواری  ابراز  وی 
خیرخواهانه مورد توجه قرار گیرد و مردم از 
دستگاه قضایی راضی شوند که رضایت آنان 
سبب قوت نظام است و باعث ناامید شدن 

بیگانگان می شود. 
وی همچنین با اشاره به حدیثی از پیامبر 
مصرف  در  روی  میانه  گفت:  اکرم)ص(، 
50 درصد زندگی را تشکیل می دهد که 
اگر مردم در مصرف ارزاق، آب، برق و گاز 
صرفه جویی را رعایت کنند، نعمت ها زیاد 
می شود و این تذکرات مقید به زمان خاصی 
نیست که بگوییم الان به دلیل تحریم ها و 
تنگاناها این دستور است، بلکه همیشه باید 

اینطور باشد. 
که  این  بیان  با  شیرازی  مکارم  الله  آیت 
حسن خلق 50 درصد دین انسان است، 
خوب  رفتار  و  بیان  برخورد،  کرد:  بیان 
مجموعا حسن خلق را تشکیل می دهد و 
اسلام می گوید اگر نیازمندی به سراغ شما 
می آید با حسن خلق ردش کنید، بهتر از 
صدقه  و  انفاق  بدخلقی  با  که  است  این 

زیادی پرداخت نمایید. 

سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری
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هر كه خود را مهذّب نسازدت

 عادت هاى زشت او را رسوا كند

پنج شنبه - بیست و سوم اسفند 1397 - سال بیست ویکم - شماره 4771

 یکی از مراجع تقلید شیعیان با بیان اینکه متأسفانه امروز ربا به اشکال مختلف در نظام 
بانکی ما دیده می شود گفت: باید ماهیت بانک ها تغییر پیدا کند و بساط رباخواری برچیده 

شود.
آیت الله حسین نوری همدانی پیش از ظهر چهارشنبه در درس خارج خود در مسجد اعظم 
قم اظهار کرد: ربا در بانکداری اسلامی وجود ندارد و ربا از شدیدترین گناه ها و مشی غربی ها 

است.
وی با بیان اینکه متأسفانه امروز ربا به اشکال مختلف در نظام بانکی ما دیده می شود، افزود: 

باید ماهیت بانک ها تغییر پیدا کند و بساط رباخواری برچیده شود.
این استاد سطوح عالی حوزه تصریح کرد: بانک بدون ربا این است که انسان پولش را با 
اعتماد در اختیار بانک قرار دهد تا در مسیر اقتصادی درست و صحیح مورد استفاده قرار 

بگیرد نه اینکه بانک ها بنگاه اقتصادی با ربا راه اندازی کنند.
وی ابراز کرد: علما باید در رسانه ها و تلویزیون مردم را نسبت به مسائل بانکی توجیه کنند تا 

خواسته و ناخواسته دچار ربا نشوند.

*طرح بانکداری بدون ربا در کمیسیون اقتصادی ناقص است
آیت الله نوری همدانی با بیان اینکه پس از گذشت چهل سال از انقلاب هنوز بانک ها 
به سامان نشده اند و مشکلاتی به همراه دارند، گفت: کمیسیون اقتصادی مجلس باید 
بانکداری اسلامی بدون ربا را تصویب و دولت هم آن را اجرایی کند و نباید بانک های اسلامی 
نگاهشان به غرب باشد. وی با بیان اینکه مسؤولان باید نسبت به موضوع بانکداری بدون 
ربا اهتمام جدی داشته باشند، افزود: طرح بانکداری بدون ربا در کمیسیون اقتصادی با 

اشکالاتی همراه است که باید بررسی و کامل شود.
این مفسر قرآن کریم با اشاره به اینکه پول نباید همواره در دست عده ای خاص باشد و 
ثروتمندان روز به روز ثروتمندتر و فقرا روز به روز فقیرتر شوند، گفت: پول باید در مسیر ایجاد 

اشتغال، رونق صنعت کشور و حل مشکلات صرف شود.
آیت الله نوری همدانی بیان کرد: همانطور که مقام معظم رهبری بارها در سخنان خود 
فرمودند که حوزه انقلابی می تواند تمام نیازهای جامعه اسلامی را برآورده کند از این جهت 

حوزویان باید کمر همت ببندند و در این مسیر با جدیت گام بردارند.

آیت الله نوری همدانی:

بساط رباخواری از نظام بانکی برچیده شود

نامحــرمانه

اخبــار

محمدعلی رجبی

کاریکاتـور

رئیس مرکز فقهی ائمه اطهار)ع( گفت: املاک وقفی 
فراوانی وجود دارد که هنوز احیا نشده  است و اگر این 
امر صورت بگیرد، می توان از عواید آنها در راستای رفع 

نیازهای جامعه استفاده کرد.
 آیت الله محمد جواد فاضل لنکرانی در دیدار مدیرکل 
اوقاف و امورخیریه استان قم  افزود: شناسایی موقوفات 
در اقصی نقاط کشور و سپس تلاش برای احیای آنها، 

مهمترین وظیفه سازمان اوقاف است.
وی در ادامه گفت: از اداره کل اوقاف و امور خیریه قم 
انتظار داریم که نیازهای علمی و فقهی خود به ویژه در 
زمینه فروعات و موضوعات جدید را از حوزه علمیه مطالبه 
کند، چراکه عقیده داریم نیازمند بررسی های جدید حتی 
در زمینه موضوعات گذشته هستیم و مباحث جدید هم 

اینگونه هستند.
آثار  دارای  وقف  اینکه  بیان  با  قم  علمیه  حوزه  استاد 
برکات  این  و اخروی فراوانی است تصریح کرد:  دنیوی 
باید از طریق رسانه ملی و سایر رسانه ها و نیز همایش های 

عمومی، در سطح جامعه اطلاع رسانی شود.
وی ادامه داد: لازم است مجموعه ای از موضوعات جدید 
در حوزه وقف از سوی اداره کل اوقاف قم به حوزه های 
قالب مجموعه ای  نیز در  را  پاسخ ها  و  ارائه شود  علمیه 

کاربردی در اختیار سایر استان ها قرار دهد.
فاضل لنکرانی با اشاره به موقوفات حوزوی و دانشگاهی 
معتبر  دانشگاه های  مهمترین  از  بسیاری  گفت: 
می شود  مدیریت  و  راه اندازی  وقف  پایه  بر  بین المللی 
بنابراین ما نیز باید اینگونه موقوفات را احیا کنیم تا شاهد 
و  بیمارستان ها  دانشگاه ها،  و  علمیه  توسعه حوزه های 
مراکز دانش بنیان و نیز حمایت از پژوهشگران و محققان 

و نشر کتب مفید باشیم.
وی خاطرنشان کرد: منظور از احیای موقوفات حوزوی، 
تنها پرداخت شهریه به طلاب و ساخت مدارس جدید 
نیست بلکه می توان از عواید آن برای توسعه علم و دانش و 

نیز نشر کتاب های دینی استفاده کرد.
وی احیای مساله وقف را یکی از برکات انقلاب اسلامی 
دانست و گفت: در دوران پهلوی، موقوفات ملک شخصی 
درباریان بود و هر طور که آنها مایل بودند مورد استفاده 
قرار می گرفت. وی ادامه داد: گفته می شد در دوران شاه 

و  امام رضا)ع(  آستان مقدس  در  مردمی  نذورات  حتی 
امامزادگان توسط نماینده دربار جمع آوری و معلوم نبود 
صرف چه کاری می  شد، ولی در دوران بعد از پیروزی 
انقلاب اسلامی، موقوفات و نذورات در مسیر صحیح خود 
قرار گرفته  است، البته نیازمند افزایش اعتماد عمومی در 

سطح جامعه نسبت به مساله وقف هستیم.
فاضل لنکرانی با بیان اینکه اقدام های سازمان اوقاف 
سبب ارتقای اعتماد عمومی شده است خاطرنشان کرد: 
البته لازم است همچنان در این زمینه گام بردارید و مردم با 
با خیال راحت موقوفات خود را به سازمان اوقاف بسپارند.

رئیس مرکز فقهی ائمه اطهار)ع( ادامه داد: این هدف 
در گرو شفافیت در اطلاع رسانی فعالیت ها به ویژه هزینه 
کرد عواید موقوفات است ضمن اینکه طلاب و حوزه های 
علمیه نیز باید در این زمینه وارد عمل شوند و برای ترویج 

فرهنگ وقف، برنامه ویژه ای داشته باشند.
وی تصریح کرد: چنانچه وقف به طور کامل در مسیر 
خود قرار بگیرد، هیچ مشکلی در کشور در هیچ حوزه ای 

وجود نخواهد داشت.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم :

اهتمام جدی به وقف بسیاری از مشکلات کشور را 
برطرف می کند

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم نیز در این دیدار 
گفت: اگر به مساله وقف به صورت جدی توجه داشته 
باشیم، بخش عمده ای از معضلات به خصوص در مناطق 

محروم بدین طریق قابل حل می باشد.
حجت الاسلام والمسلمین عباس اسکندری اظهار کرد: 
برخی اقدامات در سال ها پیش سبب شده هنوز نگاه 

نازلی به مساله وقف وجود داشته باشد.
وی افزود: احیای موقوفات یکی از مهمترین وظایف 
سازمان اوقاف به شمار می رود چرا که در زمان حکومت 
رضاخان و محمدرضا شاه، موقوفه خواری رواج داشت و 

بسیاری از املاک وقفی، از حالت وقف خارج شد.
موقوفات،  احیای  زمینه  در  اینکه  بیان  با  وی 
دوره  در  گفت:  دارد  وجود  بسیاری  حساسیت های 
مدیریت جدید سازمان اوقاف، سرمایه گذاری در حوزه 
وقف جزو اولویت های کاری قرار گرفته به ویژه در شرایط 
اقتصادی موجود که فشار معیشتی و همچنین مساله 

بیکاری وجود دارد.
کامل  ظرفیت های  می رسد  نظر  به  داد:  ادامه  وی 
وقف دست کم گرفته شده و اگر به این مساله به صورت 
جدی توجه داشته باشیم، بخش عمده ای از معضلات 
به خصوص در مناطق محروم قابل حل می باشد، زیرا 
نیت های واقفان متنوع است و نیازهای بسیاری را مد نظر 

قرار داده است.
اسکندری با اشاره به نیت های مختلف وقف در سراسر 
کشور از جمله قم عنوان کرد: موقوفاتی برای آزادسازی 
زندانیان نیازمند در استان وجود دارد که در گذشته از 
منافع آنها در قالب فعالیت های ستاد دیه استفاده می شد 
کل  اداره  با  هماهنگی  طی  اخیر  سال های  طی  ولی 
زندان ها و دادستانی، این کار با مدیریت اوقاف صورت 

می گیرد.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه قم افزود: امسال به مناسبت 
از  تن   40 اسلامی،  انقلاب  پیروزی  سالگرد  چهلمین 
زندانیان جرایم غیرعمد استان از محل عواید موقوفاتی 
با همین نیت آزاد شدند که جنبه تبلیغاتی خوبی هم در 

راستای ترویج فرهنگ وقف داشت.
وی با بیان اینکه موقوفاتی هم در حوزه سلامت و درمان 
وجود دارد گفت: لازم است وقتی این هزینه های صورت 
می گیرد، تبلیغ مناسبی هم برای توسعه وقف انجام شود 
تا شاهد افزایش سرمایه گذاری در این زمینه باشیم، به 
اوقاف  فعالیت های  مورد  در  شفاف سازی  دلیل  همین 

ضروری است.
اسکندری با اشاره به موقوفات حوزوی در سراسر کشور 
با نیت کمک  خاطرنشان کرد: املاک وقفی متعددی 
به حوزه های علمیه وجود دارد که در محل خود هزینه 

می شوند.
وی گفت: افزایش اعتماد عمومی نسبت به مساله وقف 
یکی از مهمترین اموری است که می توان از ظرفیت منابر 
به خصوص منبر علما و مراجع تقلید در این راستا استفاده 

کرد.
وی با بیان اینکه نیازمند تدریس مباحث پیرامون وقف 
در سطوح خارج حوزه های علمیه هستیم خاطرنشان 
کرد: این امر موجب تقویت علمی روحانیان و مبلغان وقف 

خواهد شد.

آیت الله فاضل لنکرانی در دیدار مدیرکل اوقاف و امورخیریه استان قم  :

احیای املاک وقفی می تواند نیازهای جامعه را رفع کند

 سخنگوی سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم :

مردم قم در پيوستن به کمپين نه به 
چهارشنبه سوزی پيشگام باشند

سخنگوی سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم گفت: مردم 
قم همچون گذشته در انجام طرح های اجتماعی سرآمد و در پیوستن به 
کمپین » نه به چهارشنبه سوزی خطرناک« پیشگام باشند تا روزهای پایانی 

سال بدون هیچ گونه حادثه ای در استان سپری شود.
حمید کریمی بیان کرد: آرزوی ما این است که در همه ایام به خصوص 
روزهای پایانی سال هیچ حادثه ای بر مردم شریف قم پیش نیاید و خانواده 
ها با خاطره ای خوش به استقبال نوروز بروند، به همین منظور کمپین» نه به 
چهارشنبه سوزی خطرناک« در استان به راه افتاده و مورد استقبال بسیاری 
از شهروندان قرار گرفته است. وی ادامه داد: با هوشیاری و مراقبت می 
توان جشن چهارشنبه آخر سال را به همان صورت سنتی و بدون هیچ گونه 
آسیبی برگزار و از ابراز هیجان به صورت غلط که موجب خسارت های بی 
شمار می شود، پرهیز کرد. وی افزود: برخی اقدامات خطرناک که توسط 
عده ای به عنوان برگزاری جشن چهارشنبه آخر سال انجام می شود، هیچ 
گونه تناسبی با این آیین سنتی ندارند و تنها موجب خسارت های فراوان 
مالی و جانی به خانواده ها می شود. کریمی گفت: با همکاری آموزش و 
پرورش استان، طرح های آگاه سازی دانش آموزان در برابر حوادث و آسیب 
های استفاده از مواد منفجره از مدت ها قبل در مدارس قم آغاز شده 
است و این روند همچنان ادامه دارد. وی بیان کرد: خانواده ها با نظارت 
می توانند شرایط برگزاری جشن چهارشنبه آخر سال را در محیطی سالم 
برای فرزندان خود فراهم کنند و مانع حضور ایشان در مکان های پرخطر 
شوند. وی با اشاره به اهمیت رعایت نکات ایمنی و پیشگیری در کاهش آمار 
حوادث روزهای پایانی سال، ادامه داد: از شهروندان گرامی می خواهیم در 
صورت امکان در روزهای منتهی به ایام چهارشنبه آخر سال از هرگونه تردد 
غیر ضروری در خیابان های شهر خودداری کنند و وسایل نقلیه خود را در 

مکان هایی که احتمال خطر است، قرار ندهند.

همزمان با آخرین پنج شنبه سال  صورت می گیرد 

فعاليت ۱۱۰ دستگاه اتوبوس در قم
مدیر عامل سازمان اتوبوسرانی قم با اشاره به خدمات این سازمان به مردم 
قم در روز پنج شنبه آخر سال جهت عزیمت به آرامستان ها، گفت: ۱۱0 

دستگاه اتوبوس برای این کار پیش بینی کرده ایم.
امیر یزدی ازآماده باش سازمان اتوبوسرانی قم در پنج شنبه آخر سال و ایام 
نوروز خبر داد. وی با توجه به عزیمت هر ساله شهروندان جهت زیارت اهل 
قبور در آخرین پنج شنبه سال، گفت: تمهیدات لازم برای سرویس دهی 
در مسیرهای ویژه پیش بینی شده است و ناوگان سازمان اتوبوسرانی با 
توان ۳40 دستگاه اتوبوس آماده سرویس دهی به زائرین و مجاورین شهر 
کریمه اهل بیت )س( است. مدیر عامل سازمان اتوبوسرانی قم با اشاره 
به خدمات این سازمان به مردم قم در روزهای پایانی سال جهت عزیمت 
به آرامستان ها، اضافه کرد: ۱۱0 دستگاه اتوبوس نیز برای پنج شنبه آخر 
سال پیش بینی کرده ایم که در میدان های شهید مطهری، قائم و نبوت 
مستقر شده و به سمت بهشت معصومه حرکت می کنند. وی با بیان اینکه 
فعال  بامداد  چهار  تا  تحویل  سال  شب  در  امسال  شهری  اتوبوس های 
خواهند بود، عنوان کرد: رانندگان اتوبوس های شهری امسال نیز همانند 
سال گذشته در ساعاتی قبل و بعد از لحظه تحویل سال نیز مشغول ارائه 
خدمت به مردم خواهند بود. یزدی همچنین از قرار گرفتن دو دستگاه 
اتوبوس در اختیار سازمان فرهنگی ورزشی شهرداری قم برای اجرای برنامه 

فرهنگی قم گردی خبر داد.

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم:
مراکز توزیع ماهى قرمز در قم کنترل مى شود

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم گفت: هرگونه نگهداری و خرید 
و فروش جانوران وحشی به ویژه لاک پشت، مار آبی و سمندر که در ایام 

نوروز رواج پیدا می کند، جرم است و با متخلفان برخورد قانونی می شود.
سید رضا موسوی مشکینی با اشاره به برپایی غرفه های عرضه سبزه و 
ماهی قرمز در سطح شهر گفت: مراکز توزیع اقلام سفره هفت سین در شهر 
قم توسط یگان حفاظت محیط زیست کاملا رصد و کنترل شده و با تخلفات 
در این حوزه برخورد قانونی می شود. وی با بیان اینکه نگهداری و خرید و 
فروش جانوران وحشی زنده یا کشته شده و تاکسیدرمی و اجزای آنها جرم 
محسوب شده و متخلفان مشمول پرداخت جزای نقدی و حبس خواهند 
شد، خاطرنشان کرد: متأسفانه در ایام نوروز گونه های کمیاب و در معرض 
خطر انقراض از جمله لاک پشت، مار آبی و سمندر خرید و فروش می شود 
که این کار جرم است. مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم با اشاره به 
آسیب های جدی رهاسازی ماهی های قرمز و سبزه ها در طبیعت، تصریح 
کرد: شهروندان می توانند گزارش های خود از هرگونه تخلفات زیست 
محیطی را با شماره تلفن ۱540 یا ۳260298۱ در میان گذاشته و یا به 

شماره ۱00000۱540۱540 پیامک نمایند.

مدیر درمان  تامین اجتماعی استان قم  :
بچه ها با اتومبيل وارد اتاق عمل مى شوند

مدیر درمان  تامین اجتماعی استان قم  گفت :بیمارستان امام رضا )ع( قم 
در اقدامی جالب برای کاهش اضطراب کودکان بیمار قبل از عمل جراحی 

،آنها را با یک اتومبیل اسباب بازی به اتاق عمل هدایت می کنند.
دکتر داود علیمحمدی اظهارداشت:از یک سال پیش به منظور توسعه 
گفتمان خوش رویی،خوش گویی و خوش خویی درمراکز درمانی تابعه 
مدیریت درمان استا قم و تشویق ابتکارات و اقدامات جالب و زیبا در این 
زمینه ،بخش اتاق عمل بیمارستان امام رضا )ع( با فعالیت های ابتکاری 
موفق به کسب تندیس لبخند گردید. دکتر داود علیمحمدی در ادامه گفت: 
از اقدامات جالب و زیبای بخش اتاق عمل بیمارستان امام رضا )ع(  اجرای 
برنامه  "کاهش اضطراب   " در انتقال کودکان بیمار با اتومبیل اسباب بازی به 
اتاق عمل می باشد که با استقبال پدر و مادر ها و خوشحالی کودکان بیمار 
مواجه شده است. دکتر علیمحمدی با اشاره به اهمیت خلاقیت در رفتار 
مطلوب و خوب با مراجعین و بیماران اظهار داشت: یکی از خواسته های 
بیماران توجه و حمایت عاطفی  از بیماران در مراکز درمانی می باشد و انجام 
چنین اقداماتی می تواند در کاهش اضطراب و نگرانی بیماران  و همراهان 
آنها موثر باشد. مدیر درمان استان قم خاطر نشان کرد:  با توجه به حمایت 
های مقام عالی وزارت،مدیر عامل سازمان تامین اجتماعی با محوریت  
توسعه  طرح خوش رویی ،مدیریت درمان استان قم از اقدامات اتر گذار 
در اتباط با بیماران و مراجعین در راستای تکریم مراجعین و رعایت حقوق 

شهروندی  به عنوان یکی از راهبردهای مهم حمایت و پشتیبانی می نماید.
در طرح سلامت نوروزی 98:

 ۱9اکيپ بر مراکز تهيه و توزیع مواد 
غذایى قم نظارت مى کند

قم- ایرنا- معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در طرح سلامت 
نوروزی 98، ۱9 اکیپ مرکز بهداشت بر مراکز تهیه، عرضه و فروش مواد غذایی 
نظارت دارند. حسن ایزانلو در گفت و گویی افزود: در روزهای تعطیل هفت 
اکیپ و در روزهای غیرتعطیل ۱2 اکیپ در سطح ستاد و شهر فعالیت خواهند 
کرد. وی اضافه کرد: در طرح سلامت نوروزی که از امروز آغاز شد، تا 20 
فروردین 98 ادامه خواهد داشت. به گفته وی، سال گذشته هفت هزار و 742 
بازدید و نظارت بهداشتی از مراکز مختلف از جمله عرضه و فروش مواد غذایی 
در ایام نوروز صورت گرفت که در جریان این بازدیدها، 20 هزار و ۳۳ کیلوگرم 
مواد غذایی فاسد کشف و معدوم شد. ایزانلو خاطرنشان کرد: از ابتدای سال 
97 تا 20 اسفند ماه جاری، 9 هزار و ۱6۳ مورد نظارت بهداشتی انجام که این 
نظارت ها منجر به کشف و معدوم سازی بیش از ۳44 تن مواد غذایی غیرقابل 

مصرف و فاسد و همچنین پلمپ 20۳ واحد متخلف شده است.

توصیه های آیت الله  مکارم به رئیس جدید دستگاه قضا: 

مردم از دستگاه قضایی ناراضی هستند 
اخبــار

 

قهر و خداحافظی »پژمان بازغی« با »کودک شو«!
پژمان بازغی در اعتراض به نحوه تقسیم جوایز در جشنواره تلویزیونی جام جم از برنامه »کودک 
شو« خداحافظی کرد.به گزارش خبرآنلاین، پنجمین جشنواره تلویزیونی جام جم در اختتامیه هم 
پر از حاشیه و جنجال شد. در این اخبار زیادی هم به مخاطبان برنامه های تلویزیونی رسید که البته 
کم و بیش قابل پیش بینی بود مثل پایان »ماه عسل« که خبرآنلاین مدت ها پیش با آغاز برنامه »عصر 
جدید« از احتمال آن گفته بود.در این میان اعتراضات زیادی هم به تقسیم جوایزی صورت گرفت 
که هیات داوری این جشنواره مسئول انتخاب برندگان آن بود. انتخاب هایی که معترضان زیادی 
مثل عمو پورنگ داشت که حتی ترجیح داد در مراسم اختتامیه شرکت نکند.پژمان بازغی هم از 
دیگر معترضان است که با دلخوری از نحوه تقسیم جوایز در اینستاگرام نوشت: »کودک شو و من 
جایزه اصلی را از مردم گرفتیم؛ بالغ بر 400 برنامه هر روز با شما بودیم؛ در سه سالی که گذشت 
تلاش کردم میزبان خوبی باشم و سعی کردیم که برنامه ای بی حاشیه و سالم بسازیم. خارج از 
شرایط معمول و فعلی هر روز من را به ادامه مسیری که انگار هرگز از سوی مدیران دیده نمی شد 

امیدوار کردید.

سریال »پایتخت۶« به نوروز ۹۹ می رسد
سریال  ساخت  ماجرای  که  سئوال  این  به  پاسخ  در  »پایتخت«  سریال  تهیه کننده  غفوری  الهام 
»پایتخت« به کجا می رسد؟  گفت :مذاکرات با تلویزیون در حال انجام است؛ صحبت های متفاوتی 
انجام دادیم از ساخت چند قسمتی برای ایام عید فطر تا فصل ششم »پایتخت« در ایام نوروز 99. هنوز 
تصمیم قطعی نگرفتیم که در چه ایامی به قاب تلویزیون برگردیم. این تک قسمت نوروزی ربطی به ماه 
رمضان ندارد، به همین دلیل ممکن است تصمیم بگیریم با تلویزیون قرارداد ساخت »پایتخت6« را برای 
نوروز سال 99 منعقد کنیم. وی در پاسخ به این سوال که آیا برای عید فطر هم چند قسمتی روی آنتن 
خواهید داشت، تأکید کرد: برای عید فطر و عید نوروز در حال مذاکره هستیم اما بعید می دانم به عید 
فطر برسیم و »پایتخت« مثل همیشه برای نوروز ساخته خواهد شد. وقتی از حالا قرارداد فصل ششم 
سریال بسته شود بهتر می توانیم درباره سوژه و عوامل و مهمتر پیدا کردن یک نویسنده ای در حد و اندازه 
"خشایار الوند" رایزنی داشته باشیم. البته برای همه ما سخت است که به شخصی غیر از خشایار برای 

نوشتن »پایتخت« فکر کنیم.

پایان سال ۹۷ با بارش باران و برف
هواشناس برجسته کشورمان پیش بینی کرد: هفته پایانی سال 97 با بارش برف و باران و رعد و برق 
خاتمه می یابد و نوروز 98 با هوای بدون بارش و طوفانی آغاز می شود.حسین اردکانی در گفتگو با فارس 
با پیش بینی بارش برف و باران در هفته پایانی سال گفت: سال 97 با بارش برف و باران و رعد و برق 
خاتمه می یابد.وی ادامه داد: روز چهارشنبه سوری و آغاز نوروز 98 با هوای بدون بارش و طوفانی شروع 
می شود.این هواشناس برجسته با اشاره به اینکه سال 97 سال پربارشی بود ما کشور را از خشکسالی 
شدید خارج کرد اظهار امیدواری کرد در سال 98 حداقل در سطح نرمال بارندگی داشته باشیم.اردکانی 
با بیان اینکه احتمال دارد هوای سرد و دمای کمتر از نرمالی در فرودین ماه باعث سرمازدگی درختان و 
خسارت به محصولات کشاورزی شود، ابراز داشت: از بهار رعد و برق ها بالاتر از حد نرمال خواهد بود.

وی افزود: به نظر می رسد مقدار بارش در بهار سال 98 نرمال و کمتر از نرمال باشد.

عیدی پلیس به رانندگان متخلف
رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی گفت: تمام خودرو هایی که به علت تخلفات رانندگی توقیف و در 
پارکینگ هستند از 25 اسفند می توانند ترخیص شوند، مخصوصا خودرو های ارزانقیمت و ضعیفی که 

در حوزه حمل و نقل وسیله امرار و معاش راننده هستند.
سردار سیدکمال هادیان فر پیش از ظهر دیروز در حاشیه برگزاری رزمایش ترافیکی نوروز در جمع 
خبرنگاران با اشاره به توقیف نشدن خودرو هایی که بیش از یک میلیون تومان خلافی دارند گفت: این 
خودرو ها از 28 اسفند تا آخر ۱7 فروردین توقیف نمی شوند و به مردم نیز تاکید داریم که مسائل ایمنی 
را رعایت کنند.رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی با اشاره به کارگیری ۳5 هزار پلیس و 65 هزار نفر در 
سازمان های امدادی دیگر در ایام نوروز، یادآور شد: به دنبال این هستیم که به روزی برسیم که تصادفی 

در کشور رخ ندهد و تصادفات به حداقل ممکن برسد که لازمه آن همکاری خود مردم است.

ناجا شایعات پیرامون فرهاد مجیدی را تکذیب کرد
فرمانده نیروی انتظامی تهران اعلام کرد برخلاف شایعات فرهاد مجیدی به غیر از داشتن سرعت 
بالا هیچ تخلف دیگری نکرده بود.سردار رحیمی فرمانده نیروی انتظامی تهران بزرگ در گفت و گویی 
که امروز با خبرورزشی داشته راجع به مسایل زیادی حرف زده است. او علاوه بر توضیح درباره ماجرای 
تصادف قائدی و درگیری های لفظی هواداران استقلال و پرسپولیس توضیحات تازه ای هم درباره 
ماجرای توقیف خودروی فرهاد مجیدی داده است.او در این باره گفته است: »فرهاد مجیدی باید حتی 
از آن مامور تشکر می کرد که آن وقت شب مشغول انجام وظیفه اش بود.« سردار رحیمی در واکنش 
به شایعات فضای مجازی هم گفته است: »فرهاد مجیدی تنها سرعت بالایی داشت و تخلف دیگری 

نکرده بود.«

پرونده »پدیده شاندیز« به دادگاه منتقل شد
نماینده مردم مشهد در مجلس شورای اسلامی گفت: امیدواریم پرونده پدیده شاندیز با همان 
سرعت تعیین تکلیف پرونده پردیسبان که یک اقدام انقلابی در دستگاه قضایی به شمار می رود، 
پیگیری شود.حجت الاسلام و المسلمین نصرالله پژمانفر در خصوص تعیین تکلیف پدیده شاندیز 
در صفحه اینستاگرام خود نوشت:الحمدالله بعد از پیگیری ها و تلاش ها موضوع پدیده شاندیز از 
یک پرونده راکد تبدیل به پرونده فعال شده و به همین منظور بیش از ۱0 جلسه با حضور مسئولان 
مختلف از جمله وزیر اقتصاد، استاندار، دادستان مشهد، دستگاه های امنیتی و مسئولان پیگیری 
مصوبات جلسات سران سه قوه تشکیل شده که به عنوان نماینده مردم مشهد و کلات تقدیر و تشکر 
می کنم.به مردم عرض می کنم، باید تمام همت خود را به کار بگیریم تا پرونده پدیده متوقف نشود و 
فرآیند پیگیری ها استمرار داشته باشد.در ارتباط با پدیده شاندیز یکی از اولویت هایی که پیش بینی 
شده، سهام داران به ویژه سهامداران خُرد که آسیب فراوانی دیدند، با تعیین اولویت به حقوقشان 

برسند.

معاون خدمات شهری شهرداری قم خبرداد
آماده سازی 5بوستان شهر قم برای اسکان مسافران نوروزی 

معاون خدمات شهری شهرداری قم گفت: 5 بوستان امام رضا)ع(، مهدی، فدک، نیایش، پارکینگ چهار 
مسجد مقدس جمکران و بوستان غدیر برای اسکان مسافران نوروزی آماده شده و مسافران می توانند در 

این 5 محل چادر نصب کرده و در آن اسکان پیدا کنند.
 سید امیر سامع اظهار داشت: در ستاد تسهیلات سفر قم، کمیسیون خدمات شهری بر عهده شهرداری 

نهاده شده است.
وی افزود: شهرداری در ایام نوروز شهرداری باید قم را از حیث نظافت، نظم، انضباط، زیبایی شهری، 
تزیین و 40 بند تعریف شده دیگر باید آماده کند، وظایف شهرداری در ستاد سفر استان به تمام مناطق 

هشت گانه ابلاغ شده است.
معاون خدمات شهری شهرداری قم گفت: ستاد تسهیلات سفر استان قم در شهرداری قم دارای 9 
ستاد اجرایی و 9 کمیته ویژه است، تمام کارهای مربوط به ارائه خدمات به مسافران نوروزی تأمین شده و 

شهرداری آماده استقبال از بهار و مسافران نوروزی است.
و   ۱۳7 سامانه  تاکسیرانی،  و  اتوبوس رانی  ناوگان  حمل ونقل،پارکینگ،  حوزه  داد:  ادامه  سامع 
اطلاع رسانی، آمادگی بوستان ها، تور قم گردی، فعالیت های فرهنگی، تجهیز نمازخانه ها و مدیریت 
پسماندها و جمع آوری پسماند از سطح ورودی های قم ازجمله تدابیر شهرداری قم در استقبال از مسافران 

نوروزی است.
وی ابراز کرد: 5 بوستان، امام رضا)ع(، مهدی، فدک، بوستان نیایش و پارکینگ چهار مسجد مقدس 
جمکران و بوستان غدیر برای اسکان مسافران نوروزی کاملًا تجهیز و آماده شده اند. مسافرانی که به هر 

دلیل نتوانند در سطح هتل و مدارس اسکان پیدا می کنند می توانند در این 5 بوستان چادر نصب کنند.
معاون خدمات شهری شهرداری قم خاطرنشان کرد: در بوستان های شهر قم به هراندازه که مسافران 
مراجعه کنند ظرفیت اسکان فراهم شده است، وضعیت بوستان های فدک و غدیر برای اسکان مسافران 

نوروزی مطلوب تر از مکان های دیگر است.
سامع خدمات ایمنی شهرداری در نوروز را مورد توجه قرار داد و اضافه کرد: در نوروز 98 در تمام 
بوستان های محل اسکان مسافران نوروزی، مهمانخانه ها و مدارس محل اسکان، سازمان آتش نشانی قم 

مستقرشده و در صورت بروز مشکلی به اقدام خواهد پرداخت.
وی با بیان برنامه های شهرداری در زیباسازی فضاهای شهری در نوروز 98 گفت: امسال در زمینه 
زیباسازی شهر 60 نماد طراحی و نصب شده است، ۳0 نماد ازاین بین بازسازی و ترمیم نمادهای قبلی و 

۳0 نماد نیز کاملًا جدید و مبتکرانه طراحی و نصب شده است.
معاون خدمات شهری شهرداری قم تصریح کرد: حقیقت این است که زیرساخت های قم برای پذیرایی 
از ۱00 هزار ورودی در هر 24 ساعت در ایام نوروز در مسئله پارکینگ جوابگو نیازها نیست، برای تأمین 
پارکینگ در نوروز 98، فضاهای خالی مدارس و ادارات قم با هماهنگی های صورت گرفته برای فراهم 

کردن زیرساخت های پارکینگ در اختیار شهرداری قرار خواهد گرفت.
سامع با اشاره به تدابیر شهرداری برای تأمین ظرفیت پارکینگ در نوروز 98، گفت: 5 هزار ظرفیت 
پارکینگ در قم بوده که فقط 2 هزار پارکینگ زائر دراین بین مسقف است، ۱8 نقطه از شهر قم برای استفاده 

به عنوان پارکینگ موقت در نظر گرفته شده است.

استاندار قم خبرداد

استقرار نوروزی 4۰ ایستگاه اورژانس در قم
استاندار قم گفت: در ایام نوروز ۱7 پایگاه هلال احمر،۳0 ایستگاه آتش نشانی،7 راهداری و 40 

ایستگاه اورژانس در قم در جهت خدمت رسانی به زائران و مسافران مستقر می شود.
بهرام سرمست ظهرروز سه شنبه  در آئین کلنگ زنی ساختمانهای پایگاه امدادجاده ای و مسجد 
جمعیت هلال احمر قم در جاده قم –گرمسار عنوان کرد: یکی از جاده های مهم در خدمت رسانی 
به زائران و مسافران در قم و مشهد مقدس، جاده قم گرمسار است، این دو پروژه مهم توسط خیرین، 

کلنگ زنی شد و 9 ماه دیگر به بهره برداری خواهد رسید.
وی افزود: راه اندازی پایگاه هلال احمر در امداد و نجات و ارائه خدمات به زائران بسیار ارزشمند است 
البته هلال احمر در قالب کانکس قبل از افتتاح پایگاهها، تجهیزات و امکانات خود را در این جا مستقر 
کرده اند. استاندار قم گفت: در ایام نوروز ۱7 پایگاه هلال احمر،۳0 ایستگاه آتش نشانی،7 راهداری و 
40 ایستگاه اورژانس در قم در جهت خدمت رسانی به زائران و مسافران مستقر می شود.سرمست بیان 
کرد: باید توجه داشت همه ارگان ها و نهادها باید در ایام عید خدمات رفاهی را برای زائرین به بهترین 
نحو ارائه دهند؛ امید است در سایه این خدمات، سفرهای امنی را برای زائران رقم بزنیم و شاهد کاهش 

تصادفات باشیم.
استاندار قم عنوان کرد: قم، شهر گردشگری مذهبی است و باید مسافران و زائران از امکانات و رفاه 
کاملی در سفر به این شهر برخوردار باشند، در این راستا از ظرفیت خیرین نیز می توان در تجهیز 

امکانات و ارائه خدمت به زائران و مسافران استفاده کرد.
سرمست ادامه داد: جاده های مواصلاتی قم به خصوص قم-گرمسار در ایام تعطیلات بسیار پرتردد 

است و باید امکانات لازم را در جاده ها فراهم کنیم.

استعفای مرد خندان فوتبال!


